
گا م رو به جلوی شهرداری برای ارتقای  سطح حمل و نقل عمومی 

درهای ایستگاه کوهسنگی باز شد

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری استان خراسان رضوی:

سفر به مشهد از همه کشور 
ارزانتر است

در گفت و گو با داور نهمین جشنواره ملی 
عکس رضوی مطرح شد؛

مشهد؛خانه اصلی 
جشنواره عکس رضوی

نشانه های مثبت
 در پرونده برجام 

 جمع آوری آرد آلوده
  از سطح استان 
خراسان رضوی

جنگ در چند جبهه مختلف؛

دغدغه های این روزهای 
شهرخودرو

خبر ویژه

گفت و گوی ویژه

در این شماره می خوانید
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واکنش های ادامه دار به صحبت های روحانی درباره شبکه ملی 

آیا اینترنت هم میلی می شود؟

راز مقاومت افزایش مالیات سیگار  
زیر ذره بین »صبح امروز« 

مافیا یا سلطان
سیگار  را  ارزانتر از همه جای دنیا در ایران بخرید
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رئیس ســتاد انتخابات خراسان رضوی از ثبت نام قطعی 8 داوطلب شرکت در انتخابات میان 
دوره ای مجلس خبرگان رهبری در اســتان طی چهار روز خبــر داد.به گزارش صبح امروز، 
حسن جعفری با بیان اینکه فرآیند ثبت نام در انتخابات میان دوره ای مجلس خبرگان رهبری 
از روز جمعه 15 آذرماه آغاز شده است، اظهار کرد: به ترتیب در روزهای اول تا چهارم، صفر، 

پنج، یک و دو نفر ثبت نام قطعی انجام داده اند.
وی افزود: مسن ترین داوطلب که تاکنون ثبت نام کرده است، 55 ساله و جوان ترین آن ها 

33 ساله بوده و میانگین سنی داوطلبان هم 43 سال است.

رئیس ســتاد انتخابات خراســان رضوی با بیان اینکه انتخابات مجلس خبرگانن رهبری هر 
هشت ســال یک بار در کشور برگزار می شود، خاطرنشــان کرد: پس از درگذشت آیت الله 
شاهرودی برای جایگزینی ایشان باید انتخابات میان دوره ای در خراسان رضوی برگزار شود.

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری خراسان رضوی به تبیین اصلی ترین ویژگی 
های انتخاب شوندگان خبرگان رهبری پرداخت و ادامه  داد: اشتهار به دیانت، اجتهاد در حد 
قدرت استنباط مسائل فقهی، بینش سیاسی و اجتماعی نسبت به مسائل روز، اعتقاد به نظام 

جمهوری اسلامی و نداشتن سوء سابقه سیاسی و اجتماعی از جمله آنهاست.

 ثبت نام قطعی
 ۸ داوطلب شرکت در 
انتخابات میان دوره ای 
مجلس خبرگان 

نشانه های مثبت در پرونده برجام 
عضو هیات رئیسه کمیسیون حقوقی مجلس مبادله دو زندانی ایرانی و آمریکایی 
را از آثــار و نتایج مثبــت پرونده ایران و 1+5 در برجام دانســت و گفت: نقش 

میانجی گران را در این رابطه نمی توان نادید گرفت.
به گــزارش صبح امروز، جلیل رحیمــی جهان آبادی تبادل دو زنــدان ایرانی و 
آمریکایی را یادآور شد و گفت: دولت آمریکا هر اندازه در توان داشته به جمهوری 
اســلامی ایران فشــار آورده و برنامه و توانایی دیگری برای افزایش فشار علیه 
ایران ندارد. از ســوی دیگر انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا نزدیک است و 
ترامپ بایــد نتیجه پرونده  )برجام( که خودش بــازی آن را به هم زده به مردم 
آمریــکا گزارش دهد.نماینده مردم تربت جام، تایباد و باخرز در مجلس شــورای 
اســلامی تصریح کرد: دولتمردان آمریکایی در شرایطی قرار گرفتند که چاره ای 
جــز کوتاه آمدن در مقابل ایران ندارنــد. ایران در این مدت در حوزه اقتصادی و 
بین المللی مقاومت کرد هرچند آســیب هــای اقتصادی در جامعه ایرانی چالش 

هایی را ایجاد کرده است.
رحیمی جهان آبادی افزود: با توجه به این شرایط زمان آن فرا رسیده که آمریکا 
و ایران نگاه عاقلانه تر و دقیق تری به برجام داشــته باشند و درگفت وگوتجدید 

نظرکنند.
وی همچنین اظهار کرد: امیدواریم دســتگاه دیپلماسی با مقاومت مردم، درایت 
مقــام معظم رهبری موضع هوشــمندانه ای را اتخاذ کننــد و کمک کنند تا این 
شــرایط به سرانجام برسد. آثار و نتایج مثبتی در پرونده ایران و آمریکا و اروپا در 
برجام دیده می شود البته نقش کشورهای میانجی را نمی توان در این میان نادید 
گرفت.عضو هیات رئیسه کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: آزادی اخیر زندانیان دو طرف و مبادله آن نشان می دهد دو طرف به 
ضرورت گفت و گو واقف هســتند اما دولتمردان آمریکایی باید دست از افزایش 

فشار علیه مردم ایران بردارند تا برجام زنده شود.

اینترنت ملی؛ فیلترینگ نیست
سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: برخی می پندارند این شبکه 
نوعــی فیلترینگ اســت و در صورت راه اندازی، اینترنــت بین المللی قطع می 
شود در حالی که این ذهنیت اشــتباه است.به گزارش صبح امروز، سعید باستانی 
ســخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در تشریح نشست 
روزگذشته کمیسیون متبوعش به حضور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات اشاره 
کرد.نماینده مردم تربت حیدریه، مه ولات و زاوه در مجلس شــورای اسلامی با 
بیان اینکه در جلسه امروز توضیحات آذری جهرمی درباره شبکه ملی اطلاعات، 
کارکرد و مشــکلات این شبکه مورد بررسی قرار گرفت، افزود: وزارت ارتباطات 

متولی ایجاد زیرساخت برای شبکه ملی اطلاعات است.
وی اظهــار کــرد: در قطعی اخیر اینترنت، مــردم توانســتند از خدمات بانکی، 
پایگاه های خدمات بیمه ای، حمل و نقل مانند اسنپ، بوم گردی مانند هواپیما و 
قطار، وب ســایت های خبری، پست الکترونیکی داخلی، پیام رسان های داخلی، 
تجارت الکترونیکی مانند دیوار و دیجی کالا و... در بســتر شبکه ملی اطلاعات 
اســتفاده کنند.این نماینده مردم در مجلس دهم با اشاره به مشکلات شبکه ملی 
اطلاعــات اضافه کرد: در قطعی اخیر اینترنت برخی ســازمان ها مانند اورژانس، 
ایرلاین ها و هواشناســی -که ســرور آنها در خارج از کشور قرار دارد- با مشکل 
روبه رو شــدند که این ســازمان ها باید برای اســتفاده از شبکه ملی اطلاعات 
تشویق شوند.باســتانی با بیان اینکه شبکه ملی اطلاعات زیرساخت است، ادامه 
داد: برخی می پندارند این شــبکه نوعی فیلترینگ است و در صورت راه اندازی، 
اینترنت بین المللی قطع می شــود در حالی که این ذهنیت اشــتباه اســت زیرا 
براســاس مصوبه ITU به هر کشوری اجازه داده شــده در شرایط ویژه اینترنت 

را قطع کند.

واکنش های ادامه دار به صحبت های روحانی درباره شبکه ملی 

آیا اینترنت هم میلی می شود؟
حســن روحانی روز یکشنبه 17 آذر 
در جلســه ارائه لایحه بودجه سال 
99 به مجلــس گفــت: »از آغاز 
دولت یازدهم قــدرت پهنای باند 
تقریبا 20 برابر شــده است. این روند 
را ادامه می دهیم تا بتوانیم شبکه ملی 
اطلاعات را آن چنان تقویت کنیم که 
مردم برای رفــع نیازمندی های خود 
نیازی به خارج نداشته باشند.«اظهارات 
حسن روحانی سه هفته پس از قطعی 
گســترده اینترنــت در نقاط مختلف 
کشــور مطرح می شــود. قطعی که پس از اعتراضات به 
افزایــش قیمت بنزین صورت گرفت و مشــکلات زیادی 
برای مردم ایجاد کرد. مسئولان دولتی دلیل قطعی اینترنت 
را حفظ جان و مال مــردم در اعتراضات اعلام کرده اند و 
هیچ توضیح درستی در این باره نداده اند. هنوز برآورد دقیقی 
از میزان خسارات قطعی چند روزه اینترنت در دست نیست، 
اما گفته می شود این اتفاق چند صد میلیون دلار به اقتصاد 

ایران ضربه زده است. 
ســخنان روحانــی با واکنش هــای انتقــادی فراوانی در 
شــبکه های اجتماعی همراه بوده است. بسیاری از کاربران 
معتقدند رئیــس جمهور باز هــم از وعده های خود عقب 
نشینی کرده است. حسن روحانی در تبلیغات انتخاباتی سال 
96 تاکید کرد که دســت این دولت روی دکمه فیلترینگ 
نمــی رود، اما در عمل اتفاقی کــه رخ داد که در این دولت 
اینترنت برای یک هفته در کل کشور و روز های بیشتری در 
برخی مناطق کشور کاملا قطع بود و ارتباطات به صورت 
بسیار محدود و داخلی برقرار بود. انتقادات از روحانی بسیار 
تند اســت حتی حامیان پروپاقرص او نیز از این رویکرد به 
شدت ناراضی هستند. پوریا آسترکی کارشناس اینترنت و 
شبکه های اجتماعی این اتفاق را در راستای »قتل اینترنت« 

ارزیابی کرد و آن را ناشی از یک نگاه »امنیتی« دانست.
کاربران زیادی نیز وعده های حسن روحانی درباره گسترش 
اینترنــت و مقابله با فیلترینگ و تناقض های ســخنان دو 
ســال پیش او با امروز را یادآوری کردند. کاربری گفته که 
روحانی »آب پاکی روی دسته همه ریخته است«. او نوشته 
است: »خوب دوستان استراتژی کشور مشخص شد. برای 

آینده تان برنامه ریزی بفرمایید.«
عده ای هم این بحث ها را در راستای »کره شمالی« شدن 
ایران ارزیابی کردند. پس از این انتقادات تند علیرضا معزی، 
معاون ارتباطات دفتر رئیس جمهوری در صفحه توئیتر خود 
نوشت: »صحبت از توسعه شبکه ملی اطلاعات و استقلال 
در فضای مجازی، هرگز و هرگز به معنای قطع اینترنت و 
زیستن در عصر حجر نیست؛ این دو مکمل یکدیگرند.«او 
تاکید کرد که »تعبیر قطع ارتباط با جهان، نشان از فقدان 

درک زیستن در جهان شبکه ای است.«
البته این توضیحات برای کسانی که تجربه یک هفته قطع 
ارتباط با جهان و زندگی اینترنت ملی را داشــته اند به هیچ 

عنوان قانع کننده نیست. در همین راستا حسن نمکدوست 
روزنامه نگار شــناخته شده و اســتاد ارتباطات در توئیتی 
نوشــت: »خودرو ملی، رسانه ملی، شبکه ملی، سه شوخی 
تلخ ملی!«روز دوشنبه نیز علی ربیعی سخنگوی دولت سعی 
کرد سخنان روحانی را روشن کند. علی ربیعی درباره شبکه 
ملی اطلاعات و قطع اینترنت جهانی با اشاره به مذاکرات 
خود بــا فیروزآبادی و آذری جهرمی و دیگر اعضای دولت 
خاطرنشــان کرد: »برداشت نادرســتی از سخنان رئیس 
جمهوری صورت گرفته اســت، موضوع این اســت که در 
کشــور یک شبکه ملی وجود دارد که روی آن اینترنت هم 
اســت و اینترنت هم از طریق همین شبکه به مردم ارائه 
می شود.«ربیعی صراحتا تاکید کرد: »به هیچ وجه دولت نه 
الان و نه آینده برنامه ای برای قطع کردن دسترسی مردم 
به اینترنت را ندارد. اینترنت مگر قطع شــدنی است؟ آینده 
اقتصاد دنیا و اقتصاد دیجیتال مبتنی بر اینترنت است، نگاه 
راهبردی ایران تکیه بر جوانان کشور و تسهیل بازار منطقه 
اســت و دولت با جدیت پیگیر این راهبرد است. که برای 
رسیدن به این هدف ما شــبکه ملی مستقل از دنیا را هم 
که در مواقع حساس از جمله تحریم از سوی آمریکا بتواند 
مســتقل عمل بکند مانند جلوگیری از کار افتادن سیستم 
بانکی و بخشی از خدمات دولتی و ممانعت از ایجاد بحران، 
دنبال می کنیم تا از اینترنت به عنوان یک ســلاح تحریم 
استفاده نکنند.«چند روز پس از قطع اینترنت کشور وزارت 
ارتباطات نامه ای بحث برانگیز برای شرکت ها ارسال کرد. 
نامه ارسالی سازمان فناوری اطلاعات به بخش های دولتی 
برای در اختیار گذاشتن لیستی از سرویس های وابسته شان 
به خدمات خارجی به این ســازمان و همچنین نامه دیگر 
این سازمان به کسب وکار ها برای حضور در جلسه ای ویژه 
جهت بررسی پیامد های قطع اینترنت روی فعالیتشان بود. 
این دو نامه جنجالی بزرگ به پا کرد. بسیاری معتقد بودند 
که درخواست سازمان فناوری اطلاعات از بخش دولتی و 
خصوصی برای ایجاد محدودیت های بیشتر روی سرویس 
اینترنت جهانی و قطع همیشــگی آن در آینده ای نزدیک 
است؛ اما رئیس سازمان فناوری اطلاعات این ادعا را رد کرد 

و گفت که تنها هدف آن ها از ارسال این نامه شفاف سازی 
ضربه های اقتصادی برای تصمیم گیرانی اســت که دستور 
قطع اینترنت را به خاطر شــرایط ویژه کشور داده  اند.امیر 
ناظمی در توضیح ارسال این نامه ها به بخش خصوصی و 
دولتی به پیوست گفت: »نامه ای که به سازمان های دولتی 
برای معرفی یک نماینده و تهیه یک لیست از سرویس هایی 
که به خدمات خارجی وابســته اند، روز چهارشنبه 29 آبان 
به آن ها ارســال شده است؛ یعنی روزی که اینترنت کشور 
قطع بود. این نامه هم بعــد از تماس کاربری با من که از 
قطع خدمات بیمارســتانی به دلیــل قطع اینترنت حکایت 
داشت تنظیم و به آن ها ارسال شد.«البته توضیحات وزارت 

ارتباطات نتوانست افکار عمومی را قانع کند.
اینترنت ملی چیست؟

به شکل خلاصه اینترنت ملی بدین معنی است که وبسایت 
مراکز داده و خدمات داخلی همچون بانک ها، موسســات 
مالی و نهاد های دولتی بر روی ســرور های داخل کشــور 
قرار بگیرند به نحوی که بــدون نیاز به اینترنت جهانی و 
سرور های خارج از کشــور بتوانند به کار خود ادامه دهند. 
ایده اولیه اینترنت ملی، که با عنوان اینترانت نیز شــهرت 
داد و اکنون شــبکه ملی اطلاعات نیز نام گرفته است، در 
ســال 1384 مطرح شد. الگوی این طرح مطابق اظهارات 
حجت الاسلام سعید رضا عاملی دبیر شورای عالی انقلاب 
فرهنگی در اردیبهشــت امسال »نظام چین« بوده است و 
تا ســال 98 حدود 19 هزار میلیارد تومان هزینه آن شــده 
اســت. دولت 12 هزار میلیارد تومان و بخش خصوصی7 
هزار میلیارد تومان در آن ســرمایه گذاری کرده اند. هدف از 
این طرح، دســتکم مطابق آنچه در ابتدا گفته می شد، این 
بود که برای بالا بردن امنیت ســایبری؛ داده های حساس 
کشور بر روی زیرساخت داخلی قرار گیرند. این امر به دولت 
اجازه می داد ترافیک اینترنت را به دســت گیرد، بر ورود و 
خروج اطلاعات از کشور نظارت کند و از مراکز داده داخلی 
حفاظت نماید. با این حال منتقدان طرح معتقد بودند که این 
کار برای کنترل اینترنت در مواقع خاص اســت. با اجرایی 
شدن تصمیم به راه اندازی شبکه اینترنت ملی، دولت تلاش 

کرد همزمان با توســعه این طرح وبسایت های عمده مورد 
استفاده ایرانیان را با نسخه هایی داخلی جایگزین کند. برای 
مثال آپارات به عنوان جانشینی برای یوتیوب معرفی شد و 
سرمایه گذاری سنگینی برای راه اندازی »موتور جستجوی 
ملی« به عنوان جانشین گوگل اختصاص یافت. همچنین در 
حوزه شبکه های اجتماعی پیام رسان هایی همچون »بله« 
و »سروش« کمک هایی میلیاردی و دولتی دریافت کردند 
تا شهروندان را که کاربر پیام رسان های خارجی نظیر تلگرام 
بودند به خود جلب کنند. بسیاری از این طرح ها با مشکلات 
فنی زیادی روبه رو هســتند و به اهداف خود نرســیدند.در 
ده سال گذشته اینترنت کشور در مقاطعی با اختلال شدید 
مواجه شــد، از جمله اعتراضات ســال 88، دی 96 و آبان 
98. نقش اینترنت در گســترش این اعتراضات باعث شده 
است که دولت و حاکمیت به فکر تقویت بیشتر شبکه ملی 
اطلاعات بیافتد.در همین راستا تحرکاتی در این باره اتفاق 
افتاد. وزیر ارتباطات سال گذشته برای اولین بار اذعان کرد 
که مانور های قطعی اینترنت در کشــور برگزار شده است. 
جدای از این طرح فیلترینگ هوشــمند و پیچیده ای نیز در 
کشور ایجاد شده است که حتی شگفتی ناظران خارجی را 

نیز در پی داشته است.
کارهایی که دولت باید انجام دهد

در ادامه بحث ها بر ســر اینترنت ملی روز دوشنبه سردار 
جلالی رئیس سازمان پدافند غیر عامل کشور درباره اینترنت 
ملی و کارهایی که دولت باید انجام دهد توضیح داد. او نیز 
حرف دولت را تکرار کرد و گفت: »راه اندازی این شــبکه 
به هیچ وجه به معنای قطع اینترنت بین الملل نبوده بلکه 
بستری است که مردم بتوانند از یک سو از خدمات با کیفیت 
و با سرعت شبکه ملی اطلاعات بهره مند شوند و هم اینکه 
سرعت اینترنت بین الملل در کشــور نیز ارتقا پیدا کند«.
سردار جلالی از نمایندگان خواست در بررسی بودجه سال 
آینده مباحث مربوط به اینترنت ملی را در دســتور کار خود 
قرار دهند. او از مشکلاتی ســخن گفت که ضرورت دارد 
حل شــود.او گفت: »یکی از مهمترین بخش های شبکه 
ملی اطلاعات که اکنــون در آن نقص وجود دارد »موتور 
جستجوی ایرانی« است که در داستان قطع اینترنت اخیر 
نیز جای خالی آن به جد احســاس شــد.«رئیس سازمان 
پدافند غیرعامل کشــور دومین بخش ضروری در خدمات 
مرتبط با شــبکه ملی اطلاعات را »ایمیل ایرانی« دانست. 
او با تاکید بر اینکه موضــوع »CDN و DNS بومی« هم 
باید از سوی مجلس محترم تعیین تکلیف شود، ادامه داد: 
»ســازمان پدافند غیرعامل کشــور آمادگی دارد به عنوان 
بازوی نظارتی مجلس در این زمینه وارد عمل شده و اقدام 
به گزارش ¬دهی تخصصی کند.«ســردار جلالی در ادامه 
یکی از ضروریات تکمیل شبکه ملی اطلاعات را »ابرداده 
ملی« عنوان کرد و گفت: »اگر بخواهیم خدماتی در سطح 
جهانی ارائه دهیم نیاز داریم تا این پروژه نیز نهایی شــود 
چراکه اســاس بســیاری از خدمات نوین از طریق ابرداده 

صورت می گیرد.«

مجلسبان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی /5114
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 139860306020000111 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد عبدالهیان 
بجستانی صادره بجستان فرزند عبداله در ششدانگ یک باب منزل مسکونی به مساحت 202/15 متر مربع ، قسمتی 
از پلاک ثبتی 83 فرعی از 2ـ اصلی واقع در بخش دو گناباد حوزه ثبت ملک بجســتان به آدرس: بجستان ـ خیابان 
امــام خمینی 1 خریداری مع الواســطه از محل مالکیت محمد برادران ســند  42225 مورخ 1337/11/14 دفتر 27 
بجســتان محرز گردیده اســت . لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین  تکلییف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان های فاقد 
ســند رســمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه و محلی/ 
کثیرالانتشــار در شهرها منتشر و در روســتاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشــته باشــند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود 
را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید  اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد 
که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض درمهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی، محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 

مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 98/9/4 تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/9/20

حمید رضا باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک بجستان

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سندر سمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رسمی. نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
منصــوب 1390/9/20 وبرابر رای شــماره 139860306006002097-1398/7/17 هیات دوم  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای حسن احمدیان  فرزندمحمد به شماره شناسنامه 1164 صادره 
از تربت حیدریه نســبت به ششدانگ یک باب ســاختمان به مساحت 138/70 مترمربع) یکصد وسی هشت متر 
و هفتاد صدم متر مربع ( قســمتی از پلاک 710 فرعی واقع در اراضی  صومعه پلاک 122 اصلی دهستان اربعه 
واقع در بخش یک تربت حیدریه خریداری بدون واســطه از مالک رســمی  ملکه احمدیان  محرز گردیده است. 
لذا به موجب  ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در  دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روز نامه محلی وکثیر الانتشــار در شــهرها منتشر ودر 
روستا ها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تســلیم و رسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 

و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
تاریخ انتشار نوبت اول:1398/9/4  تاریخ انتشار نوبت دوم:1398/9/20

محمد کاظم باقر زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی برابـر رای شـماره 139760306022000576 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف ثبتـی اراضی 
و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک فریمـان منطقه پنـج تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض آقـای غلامرضـا رفعـت نـژاد فرزنـد حسـن بـه شـماره شناسـنامه 654 صـادره از فریمـان در یـک باب 
سـاختمان بـه مسـاحت 186/10 متـر مربـع پـلاک 3482 فرعـی از 276 اصلی واقـع در بخش 13 از محـل مالکیت 
مشـاعی متقاضـی محـرز گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع  عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی 
مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را  به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجعـه قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت 

انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 98/9/20
تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/10/4

محمد رضا رجایی مقدم ـ رئیس ثبت اسناد و املاک  فریمان
**********************************

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت جام

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی برابـر رای شـماره 13986007000612 -98/8/28 هیـات اول/ دوم موضوع قانون تعییـن تکلیف ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت تربت جـام  ملـک تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی آقـای امیدمرجانـی  فرزنـد کریم به شـماره شناسـنامه  628 صـادره از تربت جام در ششـدانگ 
یـک بـاب سـاختمان / به مسـاحت198/35 متر مربع قسـمتی از پـلاک554  باقیمانده اصلی واقع  بخش 13 مشـهد 
حـوزه ثبـت ملـک تربـت جـام  خریـداری از مالک رسـمی  آقای غلامرسـول شـمس الدیـن احمدی محـرز گردیده 
اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع  عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجعـه قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 98/9/5

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/9/20
سید مجتبی جواد زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک  تربت جام 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )5005( 511/5
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصـوب 1390/09/20 و برابـر رای شـماره 139860306005005005 مـورخ 98/08/27  هیـات اول موضـوع مـاده 
یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی نیشـابور تصرفـات مالکانه و بلامعـارض خانم مریـم نفیسـی راد فرزند علی 
نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب سـاختمان به مسـاحت 2000 مترمربـع از پلاک شـماره 31 فرعـی از 63 اصلـی واقع در 
اراضـی نقـاب بخـش 12 حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی اقـای حامـد مسـلمی محـرز گردیده 
اسـت.لذا بموجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 
ائیـن نامـه مربوطـه ایـن اگهـی در دونوبت بـه فاصلـه 15 روز از طریق ایـن روزنامه و محلی کثیرالانتشـار در شـهرها 
و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محـل وقوع ملک تسـلیم و رسـید 
اخـذ نماینـد معتـرض بایـد ظـرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبـت محـل تحویل دهـد کـه در این صـورت اقدامات 
ثبـت موکـول بـه ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی ک اعتـراض در مهلـت قانونی واصل نگـردد یا معترض 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل رذا ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیت می 
نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول 98/09/05 تاریخ 

انتشـار نوبت دوم 98/9/20   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

*******************************************
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )4995( 511/6

آگهــی موضــوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد 
ســند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
1390/09/20 و برابر رای شــماره 139860306005004995 مورخ 98/08/27  هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بلامعارض خانم لیلی رضایی فرزند علی اکبر نســبت به 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 125/05 مترمربع از پلاک شماره 12 فرعی از 235 اصلی بخش 2 حوزه ثبت 
ملک نیشــابور خریداری از مالکین رســمی بتول ابوترابی و غیره محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به 
فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار 

نوبت اول 98/09/05 تاریخ انتشار نوبت دوم 98/9/20   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
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 511/7هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )5004(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد ســند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
139860306005005004 مورخ 98/08/27  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض اقای علی شهریان فرزند احمد نسبت به ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 32 مترمربع از پلاک شماره 230 اصلی واقع 
در اراضی حاج کاظمی بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی اقای حسن کندو )شمسائی( فرزند مرتضی قلی محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه 
این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 

دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 98/09/05 تاریخ انتشار نوبت دوم 98/9/20  
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
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راز مقاومت افزایش مالیات سیگار  زیر ذره بین »صبح امروز« 

مافیا یا سلطان
سیگار  را  ارزانتر از همه جای دنیا در ایران بخرید

آســیب ها و ناهنجاري هاي اجتماعي در 
شــرایط کنوني کشور بســیار بالا است 
و یکي از انــواع آن گرایش جوانان به 
کشیدن سیگار به شمار مي رود. مصرف 
ســیگار به عنوان معضلي جدید، نوجوانان 
را نیز به خود مبتلا کرده و بیم آن مي رود 
رواج گسترده این ماده دخاني قبح اجتماعی 
موضوع را از بین ببرد و این قشــر از جامعه 
را با مشکلات جدي مواجه سازد و با تبدیل 
ناهنجــاری ها به هنجارها، مرز بین این دو 

از بین رود.
 افراد سیگاری با انتخاب ســیگار، نه تنها به خویش، بلکه به 
حقوق دیگران نیز اجحاف می کنند. با یک نگاه ســاده و اولیه 
می توان به این موضوع رســید که قطعا نیاز افراد سیگاری به 
مبحث درمان، بیش از افراد دیگر است. چرا که کل سهم دولت 
از محل مالیات بر دخانیات باید در جهت کنترل پیشــگیری و 
کاهــش مصرف دخانیات و درمان بیماری های ناشــی از آن 
مصرف شود. بنابراین خواسته یا ناخواسته باید به دنبال عاملی 
بیرونــی و کنترل کننده بر اوضاع باشــیم. محرکی جدی که 
جلوی افزایش بی رویه مواد دخانی را گرفته و در جهت بهبود 
شــرایط گام بردارد و یا به نوعی، مواد دخانی مانند ســیگار را 
کمی از دسترس خارج کند تا بلکه نسل جوان و نوجوان از این 
رویه پیش رو در امان باشند. افزایش قیمت و مالیات بر سیگار 
شــاید یکی از این راهکارها باشــد. به گفته دبیرکل جمعیت 
مبارزه با دخانیات، بدترین نمره مالیات بر سیگار نیز در دنیا به 
ایران داده شده است. در ادامه این تحقیقات به مزایا و معایب 

این راهکار می پردازیم.
مالیات بر سیگار فاصله زیادی با استاندارد جهانی دارد 

اخیرا بین وزارت بهداشت و انجمن تولیدکنندگان محصولات 
دخانــی، گفتگویی مبنی بــر افزایش مالیات ســیگار صورت 
گرفتــه بود. به  طوری که دســت  اندرکاران وزارت بهداشــت 
معتقد بودند بخشــی از درآمد حاصل از افزایش قیمت بنزین 
می توانســت از افزایش 10 درصدی مالیات بر ســیگار تامین 
شــود، اما تولیدکنندگان سیگار با رد این آمار اذعان داشتند که 
این رقم کم تر اســت و ارائه برخی آمــار و ارقام این چنینی از 
ســوی وزارت بهداشت و دیگر سازمان ها و نهادهای مبارزه با 
مصرف دخانیات »غیرواقعی« و  »بدون پشــتوانه کارشناسی« 

است. همچنین افزایش مالیات بر سیگار منجر به افزایش ورود 
سیگار قاچاق به کشور می شود.

این در حالی اســت که بهزاد ولی زاده، رییس دبیرخانه ســتاد 
کشوری کنترل دخانیات وزارت بهداشت از مالیات 20 درصدی 
بر خرده فروشی محصولات دخانی گفت و تاکید کرد: این عدد 
باید به 75 درصد قیمت خرده  فروشی محصولات دخانی برسد 

تا شکل استاندارد جهانی به خود بگیرد.
همچنین ولی زاده اخیرا خواســتار افزایش مالیات بر ســیگار 
در بودجه ســال 1399 شــده بود و از درآمد 24 هزار میلیارد 
تومانی در اثر وضع مالیات 400 تومانی بر هر نخ ســیگار خبر 
داده بود کــه در این رابطه محمدرضا تاجــدار، رئیس انجمن 
تولیدکننــدگان، وارد کنندگان و صادرکننــدگان محصولات 
دخانی معتقد است این مالیات سهم 20 درصدی سیگار قاچاق 
در بــازار را به شــدت افزایش خواهد داد. چــرا که در صورت 
وضع مالیــات 400 تومانی برای هر نخ ســیگار، قیمت خرده 
فروشی یک پاکت سیگار در گرید A به 18هزار تومان خواهد 
رسید که در پی آن ممکن اســت سهم سیگار قاچاق افزایش 

چشمگیری پیدا کند.
وی ادامه داد: افزایش غیرمتعارف عوارض و مالیات بر ســیگار 
تولید داخل تنهــا موجب تضعیف صنعــت دخانیات و تقویت 
قاچاق این محصول به داخل می شــود. به نظر می رســد باید 
مافیای ســیگار را در این قبیل وزارتخانه¬ها و سازمان های به 
اصطلاح مبارزه کننده با مصرف دخانیات جســت وجو کرد که 
حاصل نظرات آن ها، تنها افزایش قاچاق سیگار و به دنبال آن 
صدمات وارده بهداشــتی مصرف کنندگان سیگارهای قاچاق و 

کنترل نشده را به دنبال دارد.
لایحه بودجه سال آتی مالیات بر فروش سیگار

طبق لایحه بودجه سال 99 که هفدهم آذرماه، رئیس جمهوری 
آن را به مجلس شورای اســلامی تقدیم کرد، مجموع مالیات 
بر فروش ســیگار در ســال آینده 808 میلیارد و 712 میلیون 
تومان پیش بینی شده اســت. این در حالی است که در قانون 
بودجه سال 1398 این رقم 631 میلیارد و 313 میلیون تومان 
در نظر گرفته شده بود که حاکی از افزایش حدود 28 درصدی 

این مالیات است.
عوارض سیگارهای خارجی

بــه گفتگو با یکی از مدیران و کارشناســان حــوزه دخانیات 
پرداختیــم و وی پیرامون تحلیل این مســئله بــه بیان نقطه 

نظراتی پرداخت و اذعان داشــت: در همه کشورها دخانیات به 
دو دلیــل مالیات بالایی دارد. اول اینکه بــا بالا رفتن قیمت، 
انگیزه مصرف کاهش پیدا کند و دوم اینکه، بودجه لازم دولت 
برای تامین هزینه های جاری کشــور، در درجه اول از سمت 
کســانی که کالای غیر ضروری مثــل دخانیات مصرف می 
کنند، تامین شــود. این موضوع در کشــورهای دیگر نیز برای 
دخانیات و مشــروبات الکی و کالاهای لوکس و تشــریفاتی و 

غیر ضروری، اعمال می شود.
وی تصریــح کــرد: یکی از دلایــل تولید دخانیــات، مبحث 
پیشــگیری از خروج ثروت و ارز از کشور است. البته به موازات 
این موضوع مباحث بهداشتی نیز مطرح است. کالاهای دخانی 
که از خارج کشور وارد می شــوند، قابل اعتماد نیستند و یک 
سری کالاهای وارداتی فعلی مواد و اسانس های شیمیایی دارد 
و از آن جایــی که دخانیات کالایی اســت که دقیقا در لحظه 
مصرف، دود از طریق ریه وارد جریان خون شــده و به مغز می 
رســد، حتی می تواند باعث تغییرات ژنتیکی شــود و عوارضی 
چون عقیم و نازا شــدن، کاهش ضریب هوشی و ضعیف شدن 

چشم را به همراه داشته باشد. 
او ادامه داد: محصولات دخانی به دو شــکل وارد میشود. یکی 
واردات از طریق مبادی گمرکات و دیگری از طریق قاچاق. در 
کالاهای وارداتی قاچــاق، از بدترین نوع توتون ها و ضایعات 
و تفاله های حیوانی اســتفاده می شــود که شدیدا به سلامتی 
جامعه صدمه می زند. در واقع حتی به کیفیت دخانیات وارداتی 
گمرکات نیز نمیتوان اطمینان داشــت. چرا که آزمایشگاه های 
ما انقدر مدرن نیستند که سطح کیفی آن ها کاملا مورد بررسی 
قرار گیرند و ما معتقدیــم در درجه اول نباید دخانیات مصرف 
کرد و کســانی که مجبور به مصرف هســتند توصیه می شود 
محصولات داخلی مصرف کنند. یک سری کالاها تولید داخل 
هســتند که توتون و تنباکو از حدود پانزده هزار کشاورز فعال 
در این زمینه خریداری می شود و در ده مرحله فراوری شده و 
تبدیل به سیگارت می شود که تلاش بسیاری برای کم کردن 

ضرر و زیان آن برای مصرف کننده شده است .
نیاز به تعیین مالیات متفاوت برای سیگارهای داخلی و 

خارجی 
کارشــناس حوزه دخانیات تاکید کرد: قوانینی که وضع میشود 
باید به نوعی باشــد که انگیزه برای واردات قاچاق ایجاد نشود 
. به طور کل مالیات بر دخانیات از هر نظر مفید و خوب اســت 

اما اگر برای شــرکت های داخلی و خارجی بصورت یکنواخت 
اعمال شــود اجحاف به تولید داخل اســت. چرا که هم قیمت 
تمام شــده ما بالا میرود و نمی توانیم با کالای خارجی رقابت 
کنیــم و در نتیجه، باز هــم وارد کننده، کالای بدون کیفیت و 
ارزان تر را وارد می کند و قاچاق فعال تر می شود و هم چرخه 
نیروی انســانی که در این بین فعالیت دارند مانند کشاورزان و 

کارگران متضرر و بیکار خواهند شد.
او بیان کرد: مالیات بیشــتر، باعث افزایش قیمت تمام شــده 
برای تولید داخلی می شــود و تعادل و تــوازن تولید داخل و 
کالای خارجــی بر هم می خورد و صنعــت داخل متضرر می 
شود. بنابراین اگر افزایش مالیات سیگار و قیمت سیگار میتواند 
منجر به کاهش تقاضا شــود اتفاق خوبی اســت اما مبنی بر 
اینکه مالیات کالای وارداتی بیشتر افزایش پیدا کند تا کالاهای 

داخلی بتواند مقابله کند و ارز کمتری از کشور خارج شود. 
وی در پایــان بندی صحبت های خود و در ارتباط با نظارت بر 
قاچاق ســیگار گفت : در حال حاضر ماموریت مبارزه با قاچاق 
دخانیات بر عهده وزارت صنایع و معادن استان ها است. پیش 
از این بر عهده شــرکت دخانیات بــود و آن ها امکانات، ابزار، 
ماشین، نیرو و پرســنل آموزش دیده که به صورت تخصصی 
در این امر هســتند داشتند، اما بنا به دلائلی مرکز برنامه ریزی 
نظــارت بر دخانیات تصمیم گرفت این کار را به وزارت صنعت 
و معدن واگذار کند و این وزارتخانه، نه زیرســاخت های لازم 
برای مبارزه با قاچاق دخانیات را دارد و نه نیروهای متخصص 
و امکانات. ضمن اینکه وزارت صنعت و معدن هزاران ماموریت 

مثل مبارزه با قاچاق کالا، گران فروشــی، کم فروشی ، تنظیم 
بازار و ... را نیز بر دوش می کشــد و نمی تواند به درســتی به 
قاچاق دخانیات نظارت داشــته باشــد و این باعث می شود به 

درستی کنترل نشده و سیگارهای قاچاقی وارد کشور شود.
افزایش مالیات با قاچاق سیگار همراه خواهد بود

در این زمینه گفتگوی بسیار کوتاهی را با دکتر نصرالله پژمانفر، 
نماینده مجلس شــورای اسلامی شهر مشهد و کلات داشتیم. 
وی بیان کرد: افزایش مالیات سیگار راهکار خوبی است اما اگر 
این مالیات با مبالغ بالایی افزایش پیدا کند قطعا قاچاق سیگار 
به شــدت زیاد خواهد شــد و طبیعتا تولید کننده های داخلی 
متضرر و کارخانه ها تعطیل خواهد شــد که خود نیز معضلات 

پیوسته ای را به همراه خواهد داشت. 
مقابله با قاچاق دخانیات یک راه حل است

هرچند افزایش قیمت و مالیات ســیگار تبعات زیادی دارد اما 
مســلما باید راهکاری برای این موضوع اندیشیده شود. طبیعتا 
وقتی میشــود بخشــی از هزینه های جاری کشور را از طریق 
منابعــی چون اخذ مالیات بر کالاهایی که هم برای ســلامتی 
مضر است، هم صرفا جنبه تفننی دارد و هم اینکه اقلیت جامعه 
با آن درگیر هســتند، کسب شــود نیازی به اعمال مالیات بر 
کالاهای اساســی احساس نمی شود. اگر با این رویکرد به این 
مســئله نگاه کنیم که با تمام توان به مقابله با قاچاق دخانیات 
پرداخته شــود، قطعا افزایش قیمــت و مالیات، هم به کاهش 
مصــرف می انجامد و هم چرخه نیروی انســانی فعال متضرر 

نخواهند شد.
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رئیــس پلیس فتا نیــروی انتظامی گفت: از آنجا کــه 65 درصد جرائم 
سایبری کشور در حوزه فیشینگ رخ می دهد، ضرورت دارد تا هموطنان 
هرچه زودتر نســبت به فعال سازی رمز دوم یکبار مصرف حساب های 
اینترنتی خود اقدام کنند.به گزارش روز ســه شنبه پایگاه خبری پلیس،  
سردار وحید مجید افزود: شــهروندان نسبت به تغییر دوره ای رمز اول 
کارت هــای بانکی خــود اقدام و همواره از واگــذاری کارت عابر بانک 
و شــماره حســاب های خود به ســایر افراد جدا خودداری کنند.رئیس 

پلیس فتا ناجا با اشــاره به ســهم 65 درصدی جرایم حوزه فیشینگ از 
مجموع جرایم ســایبری کشور افزود: با تجهیز تمام حساب های بانکی 
هموطنان به رمز پویا، شــاهد کاهش چشمگیر برداشت های غیرمجاز 
و فیشــینگ خواهیم بود.وی ادامه داد: دستیابی به امنیت نسبی و قابل 
قبول در فضای مجازی، به خصوص در راســتای پیشــگیری از جرایم 
حوزه سایبری و مالی نیازمند مشــارکت تمامی دستگاه های اجرایی و 

هوشیاری کاربران است.

ضرورت فعال سازی رمز 
اینترنتی یک بار مصرف

گرفتار شدن گردانندگان باند »عشق دوچرخه« در 
چنگ قانون

 فرمانده انتظامی مشهد از دستگیری 4 گرداننده باند سرقت دوچرخه و یک مالخر اموال مسروقه با کشف 16 
دستگاه وسیله نقلیه سرقتی در مشهد خبر داد. 

ســرهنگ »عباس صارمی« در تشــریح این پرونده گفت: از چندی قبل گزارش سرقت های سریالی دوچرخه 
در محدوده خیابان قائم، بلوار صبا،ســپاه و ســحر به فوریت های پلیسی 110 اعلام شد و با توجه به شکایت 
مالباختگان ، پی گیری این موضوع به صورت جدی در دســتور کار قرار گرفت. فرمانده انتظامی مشهد افزود: 
بررسی های اولیه در این رابطه نشان می داد عاملان سرقت با تخریب قفل درهای انبار آپارتمان ها که بیشتر از 
قفل های ضعیف و غیر اســتاندارد استفاده شده بود مرتکب سرقت دوچرخه می شوند.وی خاطر نشان کرد: تیم 
دایره تجســس کلانتری سیدی در این ماموریت ضربتی با پی گیری های علمی خود توانست یکی از عاملان 
این سرقت را چهره زنی و مورد شناسایی قرار دهد. سرهنگ صارمی گفت: ماموران کلانتری سیدی این متهم 
را پس از 24 ســاعت کنترل و مراقبت نامحســوس دستگیر کردند و مرد جوان که غافلگیر شده بود و در برابر 
شواهد و ادله موجود راهی جز بیان حقیقت نمی دید 4 همدست خود را به پلیس معرفی کرد. فرمانده انتظامی 
مشــهد خاطر نشــان کرد: پلیس 4 متهم دیگر پرونده و یک مالخر اموال مسروقه را دستگیر و از اعضای این 

باند 15 دستگاه دوچرخه و یک دستگاه موتورسیکلت کشف کرد.
وی گفت: تحقیقات از اعضای باند برای کشف دیگر اقدامات مجرمانه آنان ادامه دارد.

دست و پنجه نرم کردن مرد جوان با مرگ
 فرمانده انتظامی مشــهد از دســتگیری جوانی خبر داد که 260 گرم هروئین فشرده را به قصد قاچاق بلعیده و 
تا پای مرگ پیش رفته بود خبر داد. به گزارش پایگاه خبری پلیس، ســرهنگ »عباس صارمی« با اعلام این 
خبر گفت: در پی مراجعه مرد جوانی به یکی از بیمارســتان های مشهد به علت وخامت حالش که دچار انسداد 
روده شــده بود پس از انجام معاینات و ســونوگرافی بلافاصله او تحت عمل جراحی قرار گرفت و با جداسازی 
40 ســانت از روده 22 بســته مواد مخدر از نوع هروئین فشرده به وزن تقریبی 260 گرم کشف شد. سرهنگ 
صارمی خاطر نشــان کرد: با گزارش موضــوع به فوریت های پلیســی 110 و هماهنگی های لازم از طریق 
مرکز فرماندهی و کنترل پلیس، تیم تجســس کلانتری شهید فیاض بخش بلافاصله در محل حاضر شدند و 
تحقیقات خود را آغاز کردند. فرمانده انتظامی مشــهد خاطر نشــان کرد: تحقیقات اولیه پلیس حاکی از آن بود 
که این جوان 23 ســاله 22 بسته مواد مخدر سنتی را با هدف قاچاق بلعیده است که دچار مشکل می شود و تا 
پای مرگ پیش می رود. وی گفت: متهم در بیمارستان تحت مراقبت های ویژه پزشکی قرار گرفته و تحقیقات 

در این باره ادامه دارد.
زنگ  دستگیری متهم سرقت های سریالی با 34  باند سرقتی به صدا درآمد

جانشین فرماندهی انتظامی مشهد از دستگیری عامل دستبرد به وسایل و قطعات خودروهای سواری در جنوب 
مشــهد خبر داد. به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، ســرهنگ محمد طبسي در تشریح این پرونده گفت: 
گزارش سرقت های سریالی تجهیزات صوتی خودروهای سواری در مناطق جنوبی شهر مشهد پلیس را بر آن 

داشت برای پی گیری ســریع پرونده وارد عمل شود. جانشین فرماندهی انتظامی مشهد افزود: عملیات تشدید 
مبارزه با ســرقت در این رابطه در دســتور کار سرکلانتری جنوب پلیس مشهد قرار گرفت و تیم های تجسس 
کلانتری کوی پلیس توانســتند با بررســی علمی آخرین ســرقت اعلامی که از خودروی سواری پژو 206 در 
محدوده خیابان کوشش بود چهره فرضی متهم را ترسیم کنند. وی خاطر نشان کرد: پلیس در تحقیقات بعدی 
پرونده ، متهم که یکی از افراد سابقه دار بود را شناسایی و تحت تعقیب قرار داد.سرهنگ طبسی اظهار داشت: 
ماموران کلانتری کوی پلیس در اقدامی ضربتی و پس از کنترل های پوششــی ، متهم پرونده را دستگیر و در 
بازرســی از مخفیگاه او 34 باند سرقتی کشف شد. این مقام انتظامی گفت: تحقیقات از متهم که ادعا می کند 

همدستی ندارد و به تنهایی مرتکب سرقت می شده ادامه دارد.

انفجار یک منزل مسکونی بر اثر بی احتیاطی

انفجار توام با آتش سوزی منزلی مسکونی در یکی از محلات کلانشهر مشهد، زوج بی احتیاط ساکن این خانه 
را روانه بیمارســتان کرد.مدیر منطقه دوم عملیات سازمان آتش نشــانی مشهد گفت: این حادثه امروز 19 آذر 
ماه در خیابان شهید کشــمیری واقع در منطقه رسالت مشهد رخ داد.آتشپاد دوم ابوالفضل تیموری افزود: مرد 
خانواده حادثه دیده برای شست وشــوی لوازم، از بنزین در فضای این واحد مســکونی 70 متری استفاده کرده 
بود.وی ادامه داد: انتشــار بخار بنزین حاصل از این اقدام نادرســت در محیط بسته منزل سبب ساز انفجار توام 
با آتش ســوزی شد.مدیر منطقه دوم عملیات سازمان آتش نشانی مشــهد گفت: در پی این حادثه نه تنها مرد 

میانسال و همسرش به شدت دچار سوختگی شدند بلکه بخشی از منزل مسکونی آنها نیز تخریب شد.
وی افزود: آتش ســوزی ناشی از این اقدام صاحبخانه، توسط آتش نشــانان مهار شد و تهویه کامل محیط نیز 

صورت گرفت.هزار و 300 آتش نشان در سطح کلانشهر سه و نیم میلیون نفری مشهد خدمت می کنند.

///
//

حوادث

مدیرکل اســتاندارد خراسان رضوی گفت: با پایشهای 
صورت گرفته از ســوی این اداره کل محصولات آلوده 
به عامل قارچی مایکوتوکسین مربوط به دو واحد تولید 

و بسته بندی آرد در این استان جمع آوری شد.
به نقــل از ایرنا،علیرضا جمیع گفت: نمونه برداری های 
اداره اســتاندارد ظرف هشــت ماه اخیر مشخص کرد 
برخــی از تولیــدات تنها یک واحد تولیــد آرد گندم و 
یک واحد بســته بندی آرد برنج در مشــهد و یکی از 
شهرســتانهای استان خراسان رضوی به مایکوتکسین 
آلوده بود لذا بر جمع آوری موارد آلوده، پروانه استاندارد 
هــردو واحد باطــل شــد.وی ادامــه داد: ۴۷۵ مورد 
نمونه گیــری ظرف همین مدت به منظور تشــخیص 

سموم قارچی مایکوتکســین از همه واحدهای صنایع 
غذایی در ســطح خراســان رضوی انجام و تنها چهار 
نمونه مردود شــناخته شد. در جریان آزمایش مجدد از 
موارد مردود شــده نیز یک مورد تایید شده و نمونه ای 
دیگر در حال طی فرایند آزمایش مجدد است.مدیرکل 
اســتاندارد خراســان رضوی گفت: وجود تنها دو مورد 
محــدود و آلوده به مایکوتکســین در میان ۴۷۵ مورد 
آزمایش کیفی و نمونه گیری امری قابل قبول اســت. 
بطور و اصولی صفر شدن تعداد مردودی در این حوزه 
و آزمایشــهای مربوطه نشــانگر فقدان دقت و صحت 
آزمایشــها در محدوده وســیع فعالیــت صنایع غذایی 
خواهد بــود.وی افــزود: همچنین وجود این ســموم 

در محصــولات را نمی توان همیشــه مربوط به واحد 
تولیدکننده آن دانســت زیرا این امکان وجود دارد که 
به عنوان مثال آلودگی مایکوتکســین در برنج وارداتی 
و یا هر ماده اولیه تولیدی در واحد صنایع غذایی وجود 
داشــته باشــد که از همین طریق به محصول نهایی 
منتقل می شــود.هزار و ۹۳۵ واحد صنعتی در ســطح 
استان شش میلیون و ۴۰۰ هزار نفری خراسان رضوی 
زیر پوشش نظارتی سازمان استاندارد قرار دارند. نیمی 
از این واحدها در حوزه صنایع غذایی فعالیت می کنند.
بر اســاس مطالعات پژوهشگران کشــاورزی و علوم 
غذایی، بخش کپک زده سبزرنگ بر روی مواد غذای از 
جمله نان نشــانگر آن است که قارچ و یا هاگ آن که 

در واقع همان بذر قارچ است، در سراسر آن غذا یا نان 
منتشر شده لذا چنین ماده غذایی به طور کامل غیرقابل 
استفاده اســت.همچنین مطالعات علمی نشان داده که 
گرچه اکثر کپکها بی ضرر هســتند ولی برخی از آنهان 
بســیار خطرناکند و به دلیل غیرممکن بودن تشخیص 
نوع بی ضرر و خطرناک توســط افراد عادی، بهتر است 
در صورت مشاهده کمترین کپک بر روی مواد غذا آن 

خوراکی به طور کامل دور ریخته شود.
برخــی کپکهــا آلــوده بــه ماده ای ســمی بــه نام 
»مایکوتکسین« هستند که خوردنشان سبب واکنشهای 
آلرژیک و مشکلات تنفسی می شود. ماده آفلاتوکسین 

نیز که در برخی کپک ها وجود دارد سرطان زا است.

 جمع آوری آرد آلوده از سطح استان خراسان رضوی

رمز و رازهای خواب و خواب دیدن:

خوابی به عمق بیداری
همه ما تقریبا یک سوم از زندگی مان را در خواب به سر 
می بریم. امــا این قدر که از واقعیت هــای بیداری مان 
آگاهی داریم، از خواب مان کمتر می دانیم. دکتر حسین 
ابراهیمی مقدم، روان شــناس و مدرس دانشــگاه، با 
ظرایف و دقایق این دنیای راز آلود ما را بیشــتر آشــنا 

می کند.
آقای دکتر! آیا این درست است که مغز ما در هنگام 

خواب استراحت می کند؟
واقعیت این اســت که مغز مــا در دوره هایی از خواب 
حتی از زمان بیداری هم فعال تر اســت! لذا اینکه گفته 
شود در هنگام خواب مغز استراحت می کند، اصلا باور 
درستی نیســت! در انســان، هنگام تولد، مدت خواب 
حداکثر میزان خود را دارد و بین 20 تا 22 ســاعت در 
شــبانه روز است، ســپس به تدریج از میزان آن کاسته 
می شــود و در هنگام بلوغ به کمی بیش از 8 ســاعت 
می رســد. متوســط مقدار خواب در بزرگســالان 7/5 
ساعت است. البته اختلافات انفرادی زیادی نیز در نیاز 

به خواب و مدت آن مشاهده می شود.
مکانیزم عصبی به خواب رفتن چیست؟

در هنگام خواب به تدریج از ســطح هوشیاری کاسته 
می شــود. ســطح هوشــیاری با فعالیــت  نورون های 
کورتکــس مــخ مربوط اســت. فعالیــت نورون های 
کورتکس هــم به نوبه  خــود تحت تاثیــر پیام های 
تحریک کننده و باز دارنده ای قرار دارد که از تشکیلات 
مشبک به کورتکس می رســد. ضمنا در هنگام خواب 
سیناپس های بازدارنده ای که به خصوص از تشکیلات 
مشــبک، پل مغز و بصل النخاع سرچشــمه می گیرند 
و انتقال دهنده شــیمیایی آنها ســرتونین است،به کار 
می افتند. به همین جهت اســت که در هنگام خواب به 
سروتونین مغز افزوده می شــود و اگر در مغز جانوران 

بیدار هم سروتونین تزریق کنیم به خواب می روند.
 آثار خواب

برای جواب به این سوال اجازه بدهید ابتدا مثالی مطرح 
کنم. فرض بفرمایید که شــما پشــت فرمان خودروی 
خود نشســته و اســتارت می زنید. چه اتفاقی می افتد؟ 
انرژی از باتری برای روشــن شــدن ماشــین بسیج 
می شود و خودرو شما روشن می شــود. اگر اعمالی از 

این دست مثل روشن شدن خودرو، استفاده از کولر یا 
روشن کردن چراغ ها و برف پاک کن را در نظر بگیریم، 
متوجه می شــویم کــه باید خیلــی زود باتری خودرو 
خالی و شــارژ شــود ولی واقعیت این است که دینام 
خودرو وظیفه شــارژ دوباره باتــری را به عهده دارد و 
تا وقتی دینام سالم اســت باتری شما به راحتی خالی 
می کند و خودروی شما خوب استارت می زند ولی اگر 
دینام خراب باشد،مشــکلات شروع می شود.در بدن ما 
هم خواب نقش همــان دینام را بازی می کند و باعث 
می شود پرانرژی باشیم. قطعا با کسانی برخورد کرده اید 
کــه صبح ها برای انجام امور انــرژی لازم را ندارند یا 
افراد افســرده ای که انگیزه  انجام فعالیــت را ندارند، 
معمولا کم انرژی هستند و به طور عمده مشکل خواب 

دارند یا به عبارتی خوب شارژ نمی شوند.
شارژ بدنی و روانی توسط خواب

خب، خــواب مراحل متعددی دارد کــه توضیح آن از 
حوصلــه این مقاله خارج اســت ولی بــه طور کلی 2 
 REM مرحله .NonREM و REM :نوع خواب داریم
زمانی اتفاق که می افتد که همان طور که فرد خوابیده 
و چشــم ها بسته اند ولی چشــم در چشم خانه )حدقه( 
حرکت می کند، حتی با چشــم غیر مسلح هم می توان 
دید که چشــم فردی که خوابیده حرکت می کند. اگر 
فرد را در این مرحله از خواب بیدار کنیم، به طور عمده 
گزارش می دهد که داشــته خواب می  دیده است. این 
مرحله بیشــتر شارژ روانی بدن را در پی دارد. درمرحله 
دیگــر خواب یا NonREM یعنی خوابی که چشــم ها 
حرکتــی ندارند، فرد کمتر گزارش خواب دیدن را دارد.

این مرحله بیشتر شارژ بدنی را بر عهده دارد.
کدام خواب مهم تر است؟

البته هر دو مهم هســتند ولی پژوهش هایی که انجام 
 REM داده ایم نشان داده است که محرومیت از خواب
تاثیرات و پیامدهای ناگوارتری را در پی داشته است.در 
آزمایشــی روی یک استخر آب جزایر کوچکی درست 
کردیم که روی هر یک گربه ای می توانست به صورت 
ایســتاده قرار بگیرد ولی جای کافی برای دراز کشیدن 
نداشت. لازم به یادآوری اســت که گربه ها می توانند 
به صورت ایســتاده در خواب NonREM باشــند ولی 

به محــض رفتن به خواب REM به آب افتاده و بیدار 
 REM شــدند. در چنین گربه های خانگی که از خواب 
محروم شــدند به سرعت نشانه های بیماری های روان 
تنی، لاغری، بی اشــتهایی و تحریک پذیری غیرعادی 
ظاهر شــد و این گربه هــای دســت آموز خانگی به 
گربه های وحشــی تبدیل شدند.اگر آزمایش ادامه یابد 
گربه ها بر اثر لاغری شــدید می میرنــد. در پژوهش  
دیگری که روی عده ای داوطلب انجام شده با محروم 
ســاختن آنها از خواب REM و مقایســه آنها با افراد 
دیگری کــه از خواب NonREM محروم می شــدند 
نشــان داد که در افرادی کــه از خواب REM محروم 
شــده بودند.به تدریج نشــانه های بیماری های روان 
 تنی همراه با بی اشــتهایی، تحریک پذیری غیرعادی و 
اختلالات دستگاه گردش خون و گوارش و نشانه های 
اســکیزویید مانند بی توجهی به محیــط به وجود آمد، 

مسلما ادامه آزمایش غیراخلاقی بود!
پس همــان  طور که می بینید حذف یــا محرومیت از 
خواب مخصوصا خواب REM به ســرعت اختلالاتی 
را به وجود می آورد و مقاومت کامل در برابر بی خوابی 
کامل، حداکثر 6 روز است! بنابراین مقاومت انسان در 
برابر بی خوابی کمتر از مقاومت در برابر بی غذایی است!

چرا خواب REM این قدر مهم است؟
ببینیــد؛ در خواب REM ما خــواب می بینیم و خواب 

دیدن در روان شناسی از اهمیت زیادی برخوردار است. 
ما معتقدیم که خواب حل تعارض های دوران گذشــته 
فرد اســت.لذا فرد در خواب و با خواب دیدن سعی در 
تنظیم و تعدیل مســایل فکری، روحــی، تعارضات و 
مشــکلات خود دارد. به همین خاطر اســت که تعبیر 
خواب در روان  شناسی از اهمیت خاصی برخوردار است. 
البته تعبیر خواب روان شناسی با تعبیر خواب یک معبر 
خواب گــذاری، فرق دارد چرا که بعــد از خواب گذاری 
قصــد پیش گویی آینده فــرد را از روی خواب او دارد 
ولی یک روان شناس از روی تعبیر خواب به ریشه های 
برخی ناکامی ها و تعارض های زندگی گذشــته فرد پی 
می برد و به عبارتی شخصیت فرد را مورد بررسی قرار 

می دهد.
بین خواب دیدن زن و مرد هم تفاوتی وجود دارد؟

بله؛ به عنــوان مثال، فرض بفرماییــد که بین خواب 
زن هــا و مردها تفاوت هایی وجــود دارد؛ مثلا خانم ها 
بیشــتر خواب های سریالی می بینند! حتی در یک شب 
چند قسمت خواب و یا در چند شب پشت سر هم دنباله  
خواب های قبلی خود را بیشــتر می بینند و البته از این 
بابت خوشــبخت ترند چرا که مردها معمولا خواب های 
یک قســمتی می بینند و متاســفانه در این خواب های 
کوتاه عمدتا به ناکامی هم می رســند و حتی در خواب 

هم به خواسته خود دست نمی یابند!

: )Phishing( فیشینگ
سیدمحمدمهدی گرجی نیا
وکیل پایه یک دادگستری

این روزها حتما نام فیشینگ )Phishing( را، شنیده اید. فریبی 
که با نوعی مهندســی اجتماعی و داده پردازی و با استفاده از 

هویت های ســاختگی صورت میگیرد و کاربران را وادار میکند 
تا اطلاعات حســاس محرمانه خود را از جمله مشخصات کارت 

اعتباری، رمزهای ورود، نام های کاربری، شماره های کارت اعتباری، 
تاریخ تولد یا ســایراطلاعات هویتی، افشــا کنند. در واقع در این نوع کلاهبرداری 
اینترنتی، هک یا ورود به سیســتم اتفاق نمی افتد بلکه کاربران در شــرایط و طرق 

مختلف ، بی خبر از حقیقت ماجرا ، رضایت به دادن اطلاعات میدهند .
Phishing مخفــف عبارت  Password Harvesting Fishing  در مفهوم شــکار 
کــردن رمزعبور کاربر از طریق یک طعمه اســت. عده ای هــم آن را برگرفته  از 
Fishing )ماهیگیری( دانســته اند. نوعی کنایه که بــا جایگزین کردن Ph به جای 
F مفهــوم فریفتن را به مخاطب القا کند. مهاجــم در این جرم صفحات پرداخت و 
یــا اطلاعات ایمیل و یا هر صفحه دیگری که اطلاعــات کاربر در آن قرار میگیرد 
را شبیه ســازی میکند و به این ترتیب با خطای بصری کاربر، موفق به دستیابی به 

اطلاعات وی میشود. 
در بســیاری از موارد، ایمیل هایی با آدرس سایت های معتبر تجاری-الکترونیکی یا 
درگاه های پرداخت بانکهای معتبر، برای کاربران ارســال میشود و از آنها درخواست 
میشــود تا با کلیک بر لینکهای جعلی، به تکمیــل اطلاعات خود از جمله تغییر رمز 
ورود، حســاب کاربری یا مواردی از این دست، بپردازند. در واقع هکر با زیرکی شما 
را در صفحه ســاختگی خود بــه دام می اندازد، کاربر نیز بــا اولین ورود و پرکردن 
اطلاعات، طعمه را بلعیده و شکار شده است. متاسفانه امروز، شاهد این نوع از سرقت 
هویت در فضای مجازی هســتیم که درحال شیوع هرچه بیشتر نیز هست و در زمره 
جرایم ســایبری قرار میگیرد. جرمی که میتواند فضای پرمنفعت تجارت الکترونیک 

را ناامن جلوه دهد.
به این ترتیب توصیه میشود تا نسبت به پیام هایی که از طریق ، ایمیل ، سایت های 
بانکی ، پیام رسان ها و شبکه های مجازی و یا حتی تلفن ، در ازای برنده شدن در 
قرعه کشی یا هر خبرتهدیدآمیز یا وسوسه برانگیز دیگر ، درخواست اطلاعات سری 

شما را میکند ، حساس و هوشیار باشید.
آدرس سایت های مورد استفاده خود را با دقت هرچه تمام تر بررسی کنید که گاهی 
فیشــینگ با تغییر در یک حرف شما را فریب میدهد. گاهی نیز از طریق یک پیوند 
جعلی در ســایتی معتبر فیشینگ رخ میدهد. و در نهایت گاهی از طریق تلفن که از 
شما در خواست دارد رمز کارت اعتباری خود را وارد نمایید یا عددی را شماره گیری 
کنید. در صورتی هم که متوجه شــدید چنین اشتباهی از شما سر زده است ، هرچه 

سریعتر اقدام به تغییر اطلاعات خود و رمزهای ورود ، کنید.
اقدامات مقابله با فیشــینگ از این قبیل اســت: اعتماد نکــردن به پیام های بخش 
Spam ایمیــل ، اســتفاده از درگاه های معتبر بانکی و بخصــوص امن ترین آنها 
که درگاه پرداخت بانک مرکزی به آدرس https://xxx.shaparak.ir اســت و در 
کنار آن حتما باید نام یکی از psp ها )شــرکت های پرداخت الکترونیک( ذکر شود، 

استفاده از نرم افزارهای ضد هک و فیشینگ و ...

پرسش و پاسخ:
1-ســلام. دختر من در نوزادی مبتلا به بیماری زردی شد و با اهمال 
پزشــک پس از یک شبانه روز بســتری بودن و عدم انجام درمان 
صحیح، صدمه شنوایی زیادی به فرزندم وارد آمد، بطوری که تنها 20 
درصد از شــنوایی او باقی مانده است. ضمن اینکه چند پزشک دیگر 
هم تقصیر پزشک اول را در این اتفاق تایید میکنند. آیا من میتوانم از 

این پزشک شکایت کنم و دیه شامل دخترم میشود؟
باســلام. بله مسیر شکایت برای شما باز است و ضمن بررسی ادله و مدارک، پرونده 
شما به کارشناس پزشــکی ارجاع میشود. در صورتی که تقصیر پزشک محرز باشد، 

حکم به پرداخت دیه ی گوش هم صادر میشود.
2-سلام. آیا میتوانیم از کسی که به افراد زیادی چک بلامحل داده و 
به همین دلیل هم در زندان است، شکایت کیفری کلاهبرداری کنیم؟

باسلام. درنظر داشته باشید که وجود چند چک بلامحل دلیل بر کلاهبرداری نیست، 
بلکه تحت شــرایطی خاص و اوضاع و احوالی که چک تحت آن شرایط صادر شده 
است، دادســرا می تواند به ادعای شکات مبنی برکلاهبرداری توجه نموده و از این 
جهت به شــکایت آنها رســیدگی کند. به این ترتیب دادگاه تشــخیص میدهد که 

موضوع شکایت کیفری است یا حقوقی.
3-سلام. من مردی 40 ساله هســتم که تصمیم به ازدواج با دختر 
35 ساله گرفتم. علی رغم رضایت دختر، پدرش به دلایل واهی مانع 

ازدواج ما میشود. آیا ما میتوانیم ببدون اجازه پدر وی ازدواج کنیم؟
باســلام. بله، طبق ماده 1043 قانون مدنی، دختر میتواند از محضر دادگاه تقاضای 
صدور حکم بــر اجازه ي ازدواج به دلیل خودداري پدر از اجازه ي مزبور بدون دلیل 
شــرعي و قانوني، کند و مردی را که تصمیم ازدواج با وی را دارد، کاملا به محضر 
دادگاه معرفی نماید. چنانچه دادگاه تشــخیص دهد که عدم رضایت پدر یا جدپدری، 

بدون دلیل محکمه پسند و منطقی است، این حکم را صادر خواهد کرد.
4-ســلام. من 15 ســال پیش حدود 4هکتار زمین در یک روستا، 
خریداری کردم. حالا بعد از سالها دونفر از اهالی همان روستا ادعای 
مالکیت این زمین ها را دارند. من برای این زمین ها ســند رســمی 
ندارم و قولنامه ای خریده ام. اگر شــکایت کنم باید چه مدارکی در 

دادگاه ارائه کنم؟
باسلام. برای اثبات مالکیت شما میتوانید چند دلیل ارائه دهید: اول همان قولنامه ها 
که سند عادی محسوب میشوند. دوم شهادت شهود و سوم اثبات تصرف 15 ساله. 

مشاوره های حقوقی خود را از ما بخواهید:
051_91009484

یکفنجانحقوق
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معاون صنایع دستی خراسان رضوی 
اعلام کرد: 

برگزاری ورکشاپ صنایع 
دستی در نمایشگاه هفته 

پژوهش 

ســرویس فرهنگ / معاون صنایع دســتی اداره کل میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی خراســان رضوی گفت: ورکشاپ صنایع 
دستی  در نمایشــگاه هفته پژوهش برگزار می شود.به گزارش خبرنگار 
صبح امروز، معاون صنایع دســتی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی خراســان رضوی محمد مطیع با اعلام این خبر افزود: 
در راســتای معرفی و ارائه بخشــی از ظرفیت های حوزه صنایع دستی 
کارگاه تولید زنده )ورکشــاپ( صنایع دستی در رشته سنگتراشی مشهد 

با نگاه هنری نوین در حاشــیه نمایشگاه هفته پژوهش خراسان رضوی 
برگزار می شود.

او ادامه داد: هم چنین در این نمایشــگاه پژوهش های صورت گرفته و 
مرتبط با صنایع دســتی توسط یا با هدایت این اداره کل در معرض دید 
بازدید کنندگان قرار خواهد گرفت.گفتنی اســت: نمایشگاه گرامیداشت 
هفته پژوهش خراســان رضــوی از 20 تا 23 آذرماه جــاری در محل 

نمایشگاه بین المللی مشهد برگزار می شود.

میــراث  اداره کل  فرهنگــی  میــراث   معــاون 
فرهنگی،گردشــگری و صنایع دســتی خراسان رضوی 
گفت: با انتقال ۳۳ هزار شیء تاریخی از موزه ملی ایران 
به مشهد این اشیا بطور دائمی در موزه بزرگ خراسان به 

نمایش گذاشته شد.
بــه گزارش ایرنا، معاون میراث  فرهنگی اداره کل میراث 
فرهنگی،گردشــگری و صنایع دســتی خراسان رضوی 
مرجــان اکبری افزود: انتقال این اشــیا با هدف تکمیل 
پروژه فعال ســازی موزه بزرگ خراســان انجام شده و 

نمایش آنها به  عنوان آثار ارزشــمند تاریخی در این موزه 
به  صورت ثابت و دائمی آغاز شده است.

وی با بیان اینکه اشــیای تاریخی منتقل شده متعلق به 
دوره های مختلف هســتند و بــرای تکمیل بخش های 
مختلف این موزه منتقل شــده اند ادامــه داد: این تعداد 
اشــیای تاریخی منتقل شده در مقایســه با پارسال ۲۰ 

درصد افزایش دارد.
معــاون میراث فرهنگی خراســان رضــوی گفت: نقش 
تاثیرگذار موزه هــا در معرفی تجارب فکری، فرهنگی و 

هنــری را نباید نادیده گرفت زیــرا موزه خود به تنهایی 
یک مرکز آموزشی است که می تواند در انتقال احساس، 
بینش و اندیشه ایرانی و هویت ملی نقش بی بدیل داشته 

باشد.
اکبــری افزود: وجود مــوزه به ویژه موزه های باســتان  
شناســی و هنری در هر شهر نماد و مظهر رشد و کمال 
فرهنگی مردم آن خطه محسوب می شود و نقش بسیار 

در تداوم توسعه فرهنگی و معنوی شهرها دارد.
موزه بزرگ خراسان دارای سه بخش است که بخش اول 

آن شــامل مخزن، آمفی تئاتر، آزمایشگاه مرمت اشیای 
تاریخی و نمایشــگاه یافته های باستان  شناسی خراسان، 
بخش دوم موزه نیز شامل نمایشگاه آثار برجسته ایران و 
بخش سوم  شامل دیگر طبقات است که با انتقال اشیای 

تاریخی در حال تکمیل است.
موزه بزرگ خراسان در زمینی به مساحت پنج هزار متر 
مربع در ۱۳ طبقه با زیربنای ۱۸ هزار متر مربع صحنه ای 
از تجلی خراســان در حوزه های فرهنگــی، تاریخی و 

تمدنی است.

معاون میراث  فرهنگی اداره کل خراسان رضوی؛

 هزار شیء تاریخی از موزه ملی در مشهد به نمایش درآمد

ارکستر ملی ایران به رهبری مهمان رازمیک اوحانیان اجرا می کند

شبی با موسیقی ارمنی
قرار اســت ارکســتر ملی ایران به رهبری مهمان رازمیک اوحانیان کنسرتی برگزار 
گردد، این نخستین بار از زمان تأسیس تالار وحدت است که شبی به موسیقی ارمنی 

اختصاص داده شده است.
به گزارش ایســنا، قرار است ارکستر ملی ایران به رهبری مهمان رازمیک اوحانیان 
کنســرتی در 28 آذرماه، ســاعت 21:30 در تالار وحدت اجرا کند. به گفته لوریس 
چکناواریان، این نخستین بار از زمان تأسیس تالار وحدت است که شبی به موسیقی 
ارمنی اختصاص داده شــده اســت. در واقع در این کنسرت موسیقی ایرانی و ارمنی 

را تلفیق می کنند.
رازمیک اوحانیان در پاســخ به جایگاه موســیقی ارمنی در ایرانعنوان کرد: از دیرباز 
در حوزه موســیقی کلاســیک و فولکلور ارمنی موســیقیدان ها و آهنگسازان خیلی 
معروفی در ایران داشــته ایم؛ افرادی مانند روبیــک گریگوریان که تمامی آوازهای 
محلی ایــران را جمع آوری و برای گروه کُر تنظیم کرد. خودم بارها و بارها این آثار 
را در صحنه های داخلی و بین المللی اجرا کرده ام. همچنین آلفرد ماردویان ســال ها 
قبل و بعد از انقلاب رهبر گروه کُر تالار وحدت بود. لودویگ بازیل نیز ویولنیســت 
بسیار معروفی است یا اســتاد چکناواریان که برای همه شناخته شده است، از جمله 
موسیقیدان های ارمنی تبار ایرانی بوده اند که جایگاه خاص خود را در موسیقی ایرانی 

داشته و خواهند داشت.
این رهبر ارکســتر ادامه داد: از طرفی آهنگســازان و جامعه هنری ایرانی به خوبی 
با آثار این آهنگســازان در سال های اخیر آشنا شده اند، چراکه کنسرت های بیشتری 
با محوریت آثار افرادی مانند کومیتاس وارداپت )نظریه پرداز موســیقی، آهنگ ساز و 
رهبر ارکســتر ارمنی( که می توان گفت فردوسی ادبیات موسیقایی ارمنی است، اجرا 
شد و قطعات کرال او در بین جوان هایی که این سبک از موسیقی را دنبال می کنند 
بسیار شناخته شده اســت. در کل به نظر من جایگاه موسیقیدان های ارمنی در 100 

سال اخیر در ایران خیلی شکوفا و مهم بوده است.
اوحانیان همچنین در پاســخ به این پرســش که آیا تا به حال چنین تلفیقی صورت 
گرفته است، گفت: این اولین بار اســت که در این کنسرت موسیقی ایرانی و ارمنی 
را تلفیق می کنیم. این کنسرت نزدیک به سال نو ارامنه است و خیلی از این رویداد 

استقبال کردند.
وی  بیان کرد: در این کنســرت اقشــار مختلف مردم حضور دارند. وقتی می گوییم 
شــب موســیقی یک قوم خاص مانند کرد، لر و ... باید از ژانرهای مختلف موسیقی 
آن ملت اجرا شــود؛ به همین دلیل قطعات بسیار معروفی از کومیتاس وارداپت مانند 
شــال قرمز، آسمان ابری و ملودی های روستایی او اجرا می شود. در ادامه از اثر باله 
گایانه ســاخته آرام خاچاتوریان که از آهنگسازان بسیار مطرح جهان است قطعاتی 
اجرا می کنیم. قطعه هایی از ســوییت آرارات و آثار عاشقانه استاد چکناواریان را هم 
اجرا خواهیم کرد. از موسیقی فولکلور ارمنی آثاری از خاچاطور آوتیسیان اجرا خواهد 
شــد که برای آن دو سولیســت فولکلور و یک خواننده اپرا برای اجرای آثار استاد 

چکناواریان از ایروان دعوت شده اند.
اوحانیان همچنین درباره برگزاری این کنســرت با همراهی ارکستر ملی ابراز کرد: 
ارکستر ملی دارای سازهای سنتی مانند تار، قانون و ... است. تنظیمات قطعات ارمنی 

هم چنین سازهایی را دارند.
در پایان از این موســیقیدان درباره نظرش در خصوص نداشتن رهبر ارکستر گفت: 
این امر در همه جای دنیا هســت. مگر مربیان فوتبال همیشــه ثابت هستند؟ بلکه 
همیشــه در حال پیدا کردن شــخصی بهتر هستند. خوب اســت که یک ارکستر با 
تجریبات رهبرهای مختلف و با فرهنگ ها یا آثار مختلف کار کند، چون تاثیر بسیار 

زیادی در حرفه ای شدنش خواهد داشت.

در گفت و گو با داور نهمین جشنواره ملی عکس رضوی مطرح شد؛

مشهد؛خانه اصلی جشنواره عکس رضوی
چندی پیش نهمین جشــنواره عکس 
رضوی توســط بنیاد بین المللی امام 
اداره کل  بــا همــکاری  رضا»ع« 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی خراسان 
رضوی و انجمن عکاســان خراســان 
رضوی برگزار شــد، داوری آثار توسط 
داوران برجســته ملی انجــام و نتایج 
اعــلام گردید. هــدف از برگزاری این 
جشنواره اشــاعه فرهنگ منور رضوی 
از طریــق هنر عکاســی، برای حفظ و 
صیانــت از تاریخ معنــوی و معماری 
اماکن مذهبی و گسترش فعالیت های فرهنگی هنری 
مرتبط با ســیره ائمه معصومیــن به ویژه امام رضا»ع« 
و گرامیداشــت پدیدآورندگان آثار هنری برتر در حوزه 
عکاســی درچهاربخش حرفه ای اردویی تلفن همراه و 
بخش ویــژه عفاف و حجاب بود که بــا توجه به نظر 
اساتید و داوران و هنرمندان این مهم به خوبی دنبال شد 
و به سرانجام رسید. به ســراغ یکی از داوران برجسته 
ایــن دوره از جشــنواره و یکی از هنرمنــدان برگزیده 
می رویم تا از چگونگی برگزاری این دوره از جشــنواره 

بیشتر مطلع شویم.
*به دبیرخانه دائمی نیازمندیم

ابراهیم بهرامی داور این دوره از جشــنواره ملی عکس 
رضــوی بوده که در گفت وگو بــا خبرنگار صبح امروز 
در پیشنهاد به هر چه بهتر برگزار شدن این جشنواره ها 
افزود: معمولًا وقتی جشــنواره تداوم داشــته باشد هر 
دوره آن نســبت به دوره قبل بهتــر خواهد بود و نقاط 
ضعف دوره های قبل قطعاً دیگر تکرار نخواهد شــد و 
این مهم، نیاز به پایــگاه قوی تری مانند یک دبیرخانه 
دائم دارد و پیشــنهاد من این است که هر دو تا سه ماه 
یک ورکشاپ برگزار گردد تا سطح کیفی کار هنرمندان 
ارتقا یابد.وی ادامه داد: متأســفانه این جشنواره به غیراز 
یک دوره تا امسال در مشــهد برگزار نشد اما وقتی با 
دوره های گذشــته مقایســه می کنــم عکس های این 
دوره نسبت به هشــت دره قبل از حس و حال بهتری 
برخوردار بودند  و تفاوت های ریشــه های آیینی زیادی 
در مقایسه با دوره های قبل به چشم می خورد مخصوصاً 
عکس هایی که بــا موبایل گرفته شــده بودند ازلحاظ 
حســی ارتباط عمیق تری با مخاطب برقرار می کردند، 
در بخش حرفه ای هم عکس ها در مقایسه با سال های 

قبــل ازلحاظ تکنیکی  کیفیت خوبی داشــتند و خیلی 
عمیق تر به موضوع کرامات و معارف ســیره رضوی در 

این دوره پرداخته شده بود.
بهرامی در خصوص برگزاری این جشــنواره در مشهد 
ابراز کرد: این جشنواره جایگاه آن در مشهد هست و هر 
جا دور ازاینجا برگزار شود، محجور واقع می گردد، وقتی 
عکس هــا در کتاب چاپ و یا در نمایشــگاه به نمایش 
گذاشــته می شود به علت اینکه در مشهد این جشنواره 
برگزارشــده می تواند حس و حال بهتری را منتقل کند، 
همچنین  اردوهایی که در مشهد برگزار شد و عکاسان 
سراســر ایران در این اردوها دعوت شــدند، می توانند 
دیدگاه مخاطبین را بیشــتر به چالش بکشند، ازآنجاکه 
شــاید حس و حال متفاوت تری نسبت به زائران داشته 
باشند.داور این دوره از جشنواره با اشاره به اهمیت بک 
عکس خوب در تغییر دیدگاه و شخصیت فرد خاطرنشان 
کرد: ما در زندگی روزمره به شــدت با عکس و تصویر 
ســروکار داریم، عکس ها حتی می توانند در شخصیت 
فرد اثرگذار باشــند و یک عکس خوب می تواند در نوع 
نگاه فرد و ســبک زندگی ســالم او وارد شود و آن را 
متحــول کند و حتی می تواند به عنوان یک رســانه بر 
روی آداب و کرامات و زندگی شخصی فرد داخل شود 
کــه  نمود آن را بر جامعه خواهیــم دید.وی ادامه داد: 
معمولًا جشنواره ها فرصتی خوب برای افرادی است که 
نتوانستند عکس های خود را در یک نمایشگاه انفرادی 
به نمایش عموم بگذارند، قطعاً در ارتقا سطح کیفی آثار 
خود هنرمند مؤثر است و از نگاه اساتید دیگر هم مطلع 
می شــود و قطعاً در رشــد حرفه ای وی اثرگذار خواهد 
بود.بهرامی در پیشنهاد به هر چه بهتر برگزار شدن این 
جشــنواره ها افزود: معمولًا وقتی جشنواره تداوم داشته 
باشد هر دوره آن نسبت به دوره قبل بهتر خواهد بود و 
نقاط ضعف دوره های قبل قطعاً دیگر تکرار نخواهد شد 
و این مهم، نیاز به پایگاه قوی تری مانند یک دبیرخانه 
دائم دارد و پیشــنهاد من این است که هر دو تا سه ماه 
یک ورکشاب برگزار گردد تا سطح کیفی کار هنرمندان 

ارتقا یابد.
انجمن عکاسی خراسان رضوی حامی هنرمندان

پرهام حجازی از برگزیدگان این دوره از جشــنواره در 
بخش تلفن همراه و اردویی اســت که در گفت وگو با 
خبرنگار صبح امروز از ابتدای فعالیت خود گفت و عنوان 
کرد: از شهریورماه هزار ســیصد نودوهفت عکاسی را 

شــروع و با این انجمنِ عکاسی شــروع به کارکردم، 
باکلاس هایی که در این انجمن برگزار می شد توانستم 
خیلی خوب آموزش های اولیه ی عکاسی را برای شروع 
فعالیت خود یاد بگیرم و بعد از مدتی شــروع عکاســی 

آزاد را انجام دادم. 
وی ادامه داد: یکی از کارهای خوبی که برای عکاسانی 
همچون من شکل گرفته که باعث پشت کار بنده شده، 
شروع فراخوان هایی همانند جشنواره ی رضوی و مشابه 
آن با موضوعات  اجتماعی و حیطه های مختلف اســت 
که ما می توانیم باهدف و انگیزه، عکاسی را دنبال کنیم 
و بــه ما این فرصت  را می دهــد که  این عکس ها  را 

جایی برای عموم و متخصصان به نمایش بگذاریم.
حجازی عنــوان کرد: تابه حــال  در چند نمایشــگاه 
بین المللــی شــرکت کردم و توانســتم در جشــنواره 
تاجیکستان و ســلامت روان پذیرش گرفته و از نتایج 
آن بهره مند شــوم، درواقع یکــی از اتفاقات خوب این 
انجمن دلیل شــکل گیری آن با توجه بــه نیاز جامعه 
عکاســان بوده  و این مهم به عمل آمد و ما خرسندیم 
که با این انجمن همــکاری داریم.وی ابراز کرد: وقتی 
انجمن عکاسان  برای  برگزاری یک جشنواره فراخوان 
می دهد درواقع کارهای سطحی و بدون کیفیت را قبول 
نمی کند و سطح اجراها خیلی قوی است و برگزیدگان 
بهترین کارهای خود را ارائه می دهند، ازلحاظ میزبانی 
شهر مشهد در این دوره از جشنواره تبلیغات در فضای 
مجازی و گروه ها به خوبی انجام گرفت و تمدید مهلت 
ارســال آثار فرصت خوبی بود برای کسانی که در دوره 

قطعی اینترنت از این جشــنواره جامانده بودند.حجازی 
یکی از دلایل شــرکت و اســتقبال هنرمنــدان را در 
جشــنواره دیدن اســامی داوران برتر و مطرح کشوری 
می دانــد و عنوان کرد: با دیدن این اســامی علاوه بر 
آنکه رغبت ما برای شــرکت در این جشــنواره بیشتر 
شــد اما از آن طرف باید در کار خــود ریزبین تر بوده و 
دقیق تر عمل می کردیم چراکه انجمن و دبیرخانه نگاه 
خیلی موشکافانه و متخصصانه ای دارد.این عکاس در 
خصوص اینکه عکس های تلفن همراه همیشه حس و 
حال بهتری دارند تصریح کرد: عکاســی قبل از اینکه 
متکی به ابزار مثل لنز و دوربین باشــد، اتفاقی اســت 
که در درون شــکل می گیرد و بایــد نگاهی متفاوت و 
جهت دار به موضوع داشــته باشید، مهم، دیدگاه و نگاه 
و احســاس و انتقال احســاس شما اســت اما شما در 
هرلحظه که ســوژه ای جالب را می بینی، دوربین بزرگ 
همراهتان نیســت و بدون اینکــه بخواهی جلب توجه 
برای ســوژه داشته باشــی می توانی تأثیر خودت را از 
منظر انتقال احســاس بگذارید.وی در پایان از انجمن 
عکاســی خراســان رضوی در مشهد بســیار قدردانی 
کرده و ابــراز کرد: این انجمن بــا حمایت محمدرضا 
محمدی معاون هنری و ســینمایی بسیار قوی تر شده  
و برنامه های خیلی خوب باعث برانگیختن انگیزه ها در 
هنرمندان شده است، همچنین از استاد گران قدر مهدی 
زابل عباسی دبیر تخصصی نهمین جشنواره ملی عکس 
رضوی کمال تشکر را داشته که بسیار حامی هنرمندان 

هستند و از هیچ کمکی فروگذار نکرده اند.
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مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی خراسان رضوی گفت: 
از ابتدای سال 98 تا نیمه آذرماه سال جاری به میزان 84 میلیون و 12هزار 
و 692 نفر شب اقامت در در واحدهای رسمی و غیر رسمی ثبت شده است.
به گــزارش صبح امروز، ابوالفضــل مکرمی فر روز گذشــته با اعلام این 
خبر افزود: »بر این اســاس سطح اشــغال هتل های خزاسان رضوی 65 
درصد بوده است.او با بیان این که خراسان رضوی دارای 2244 تاسیسات 
گردشــگری اســت، ادامه داد:  235 هتــل، 308 هتــل آپارتمان، 376 

مهمانپذیر، 680 خانه مســافر و 75 اقامتگاه بوم گردی در خراسان رضوی 
فعالیت دارند.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی گفت: بیشترین سطح اشغال در مراکز آموزشی، رفاهی و فرهنگی، 
مهمانســراهای دولتی، هتل ها و خانه مســافرها ثبت شده است.مکرمی 
فر با اشــاره به اشــتغال بیش از 34 هزار نفر در حوزه گردشگری خراسان 
رضوی اظهار کرد: با توجه به شــرایط اقتصادی، صنعت گردشــگری می 

تواند بسیاری از مشکلات و معضلات کشور را حل کند.

ثبت ۸4 میلیون 
اقامت در 
خراسان رضوی

علی نژاد
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشگری استان خراسان رضوی گفت: » 
سفر به شهر مشهد و حضور در این شهر از 
همه مناطق کشــور ارزانتر است به طوری 
که یک سفر معمولی در شهر مشهد به طور 
میانگین روزانه بین ۱۵۰تا۲۰۰هزار تومان و 
در حالت لاکچری و اســتفاده از هتل های 
۵ســتاره به طور میانگیــن روزانه ۸۰۰هزار 

تومان را در نظر گرفت.«
به گزارش صبح امروز، ابوالفضل مکرمی فر 
روز گذشته با بیان این مطلب افزود: »وجود 
بیش از ۱۰۰ هزا واحد اقامتی رسمی، استان 
خراسان رضوی و شــهر مشهد را به قطب 
ســفر و واحدهای اقامتی در کشــور تبدیل 

کرده است.«
تخفیف های 20 تا 80 درصدی 

او ادامــه داد:» با توجه به برنامه های ریزی 

هــای صورت گرفته در ســال های اخیر و 
ســرمایه گذاری مناسبی که در این زمینه و 
به ویژه در حوزه اقامت  در اســتان صورت 
گرفته است،  در هیچ زمانی از سال مشکلی 
برای  اقامت زائران و گردشگران وجود ندارد 
و حتی در زمان هایی که حضور مســافران 
کاهش پیــدا می کند مراکــز اقامتی حتی 
تخفیــف هایی بین ۲۰تــا ۸۰درصد را ارائه 

می کنند.« 
مدیرکل میــراث فرهنگی، صنایع دســتی 
و گردشگری خراســان رضوی گفت: » به 
صراحــت می توان اعلام کرد که ســفر به 
شــهر مشــهد و حضور در این شهر از همه 
مناطق کشــور ارزانتر است و در حال حاضر 
هزینه اقامت در شــهر مشــهد از ۲۰هزار 
تومان در مهمانســراهای درجه ۳ شروع  و 
تا ۴.۵میلیون تومان در هتل های پنج ستاره  
که البته تخفیــف های ویژه برای این گونه 

اقامت ها در نظرگرفته می شود، متغیر است 
و طبق آمار، افرادی که در شــهر مشــهد 
حضور پیدا می کنند از هتل های یک ستاره 
تا سه ستاره  و مهانسراها و هتل آپارتمان ها 

استقبال بیشتری می کنند.«
هزینه ســفر به مشــهد روزانه ۱۵۰ تا هزار 

تومان 
مکرمی فرتصریح کرد: » هزینه سفر مشهد 
در حالت ســاده به طور میانگین روزانه بین 
۱۵۰تا۲۰۰هزار تومان  و در حالت لاکچری 
و اســتفاده از هتل های ۵ســتاره که اغلب 
برای هروعــده غذایی در حــدود ۱۷۰نوع 
در منوی غذایی آن هــا وجود دارد به طور 
میانگین روزانه ۸۰۰هــزار تومان را در نظر 

گرفت.« 
او با اشــاره به ایــن که در شــهر مقدس 
مشــهد ۲۱۵هتل با ظرفیت ۳۶۵۴۹ تخت 
فعالیت دارند، افــزود:» ۱۶۴۶ مرکز اقامتی 

شــامل هتل، متل، خانه مســافر، اقامتگاه 
بومگردی،هتــل آپارتمــان و مهمانپذیر با  
۱۰۴۱۶۸تخت در خراسان رضوی به زائران 
و گردشــگران ارائه خدمات می کنند که از 
این تعداد ۱۵۲۰ واحــد با  ۹۸۷۰۶تخت در 

شهر مقدس مشهد حضور دارند.«
اقامت در مشهد 30 درصد ارزان تر است

مکرمی فراظهار کــرد: » هزینه اقامت در 

شهر مشــهد از همه نقاط کشور حدود ۳۰ 
درصد ارزانتر اســت به طــوری که مثلا 
هزینه اقامــت در هتل های تهران حداقل 
۲ برابر مشهد است،  از طرفی هیچ شهری 
به اندازه مشهد دارای هتل نیست و از این 
رو چون رقابتی در هتل های سایر شهرها 
وجــود ندارد قیمت ها در آنها بســیار بالا 

است.« 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان خراسان رضوی:

سفر به مشهد از همه کشور ارزانتر است

آغاز ثبت نام طرح اقدام ملي مسکن در استان 

 مدیرکل راه و شهرســازی خراســان رضوي با بیان این که طرح اقدام ملی مسکن 
از ســه شنبه این هفته در استان آغاز شده  و تا سه روز مهلت دارد، گفت: در مرحله 

نخست، سهم این استان از طرح اقدام ملی مسکن 5 هزار و 630  واحد است.
دولت تدبیر و امید طرح اقدام ملي مســکن را زمســتان سال گذشته مطرح و وزارت 
راه و شهرســازي از شهریور ماه امســال اجرای آن را در اولین استان کشور با ثبت 
نام از متقاضیان در کرمان کلید زد. در این طرح احداث 400 هزار واحد مسکونی در 
کشور برابرنامه ریزي شده است که ساخت 200 هزار واحد آن در شهرهای جدید و با 
مشارکت بخش خصوصی، 100 هزار واحد در مناطق بافت فرسوده و توسط شرکت 
بازآفرینی شهری و 100 هزار واحد بر عهده بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خواهد بود.
بــه گزارش صبح امروز، محمدرضا اخــوان عبداللهیان با اعلام این خبر گفت: برای 
اجرای طرح اقدام ملی مســکن در مرحله نخســت براي 35 شــهر استان خراسان 
رضوي به اســتعداد 5630 واحد به دو روش اجاره داري بلند مدت و فروش اقساطي 
زمین تأمین امکانات گردیده است که این و احدها با تسهیلات بانکي و آورده نقدي 
متقاضیان واجد شــرایط ساخته خواهد شد.وی افزود: براي سایر شهرهاي استان که 
در سایت اعلام نشده پس از فراهم شدن امکانات در مراحل بعدي اعلام خواهد شد.
مدیرکل راه و شهرسازي خراسان رضوي تصریح کرد:  بر اساس برنامه ریزی وزارت 
راه و شهرسازی، ثبت نام از متقاضیان واجد شرایط در استان خراسان رضوي از امروز 
ســه شنبه  19  آذر ماه سال جاری به طور رسمی آغاز شده که متقاضیان می توانند 
با مراجعه به ســایت www.tem.mrud.ir شروط ثبت نام را مطالعه و جهت ثبت نام 
اقدام کنند.وي با بیان اینکــه برای این طرح وام 75 میلیون تومانی با نرخ بهره 18 
درصد و دوره مشــارکت حداکثر دوســاله و باز پرداخت 10 ساله در نظر گرفته شده 
اســت، اظهار داشت: برای شناسایی افراد داراي مسکن ملکي سامانه استعلام وزارت 

راه و شهرسازی به سازمان ثبت اسناد و املاک متصل شده است.

پیشتازی شهرداری الکترونیک مشهد در 
سطح کشور

مدیرعامل ســازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شــهرداری مشهد گفت: همایش و 
نمایشــگاه تهران هوشمند که در روزهای اخیر در حال برگزاری است، فرصت مغتنمی 
برای ارتباط با فعالان حوزه فناوری های نوین و خدمات شــهری هوشــمند به شمار 
می رود که سازمان فاوا شهرداری مشهد در همین راستا در این رویداد مهم حضور یافته 
اســت.به گزارش صبح امروز، محمدجواد رجائیان افزود: در این همایش دستاوردهای 
شــهرداری مشهد در زمینه راه اندازی شــهرداری الکترونیک معرفی شد که به عنوان 
اولین اقدام در این زمینه در ســطح کشور شناخته می شود.وی تصریح کرد: در نتیجه 
این اقدام، شــهروندان با سهولت و کیفیت بیشــتری خدمات مورد نیاز خود را دریافت 
می کنند و زمان پاسخگویی به شهروندان 45 درصد نسبت به قبل کاهش یافته است.

رجائیان با اشــاره به برگزاری دوره آتی نمایشــگاه شهر هوشمند در مشهد که ابتدای 
بهمن ماه امســال محقق خواهد شــد، افزود: معرفی نهمین نمایشگاه شهر هوشمند و 
ارتبــاط با فعالان و دســت اندرکاران حوزه فناوری جهت فراهــم آوردن زمینه حضور 
آنهــا در این رویداد، از دیگر اقداماتی بود که در حاشــیه همایش و نمایشــگاه تهران 
هوشــمند انجام شــد.وی امضای تفاهم نامه همکاری میان سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شــهرداری های مشــهد و تهران به نمایندگی از شــهرداری های این دو 
کلان شهر کشور را از دیگر دستاوردهای شرکت در همایش تهران هوشمند برشمرد و 
اظهار کرد: انعقاد این تفاهم نامه در راســتای ارائه و تبادل خدمات هوشمند مشترک و 
هم افزایی ظرفیت های شکل گرفته انجام شده است. همچنین تبادل داده ها و اطلاعات 
ســرویس ها در پلتفرم جامع شــهروندی، برگزاری کارگاه های آموزشی، همایش ها و 
نمایشگاه های مشترک و نیز تدوین راهکارهای شترک برای حمایت از توسعه کسب و 
کارهای مبتنی بر فضای مجازی در حوزه خدمات نوین شهری از اهداف دیگر امضای 
این تفاهم نامه است.مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری مشهد 
خاطرنشــان کرد: معرفی توانمندی ها، دســتاوردها و برنامه های آتی مشهد در زمینه 
هوشمندســازی خدمات شهری از فرصت هایی است که در چنین رویدادهایی به وجود 
می آید تا ضمن برگزاری نشست های تخصصی با شرکت های حوزه فناوری و تعامل با 

آنان، زمینه همگرایی و بهره مندی از پتانسیل اهالی این عرصه فراهم شود.

در سبزوار انجام شد:

پرداخت 33 میلیارد به طرح های 
گردشگری و صنایع دستی 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی شهرستان سبزوارگفت: به 
طرح های گردشگری و صنایع دستی این شهرستان 33 میلیارد و یکصد میلیون ریال 
تســهیلات پرداخت شده است.به گزارش صبح امروز ســیدرضا حسینی روز گذشته 
بــا اعلام این خبر گفت: »2 طرح در بخش های گردشــگری و صنایع دســتی اعم 
از احــداث مجتمع تفریحی و گردشــگری و کارگاه پته دوزی و ... از محل اعتبارات 
اشتغال پایدار روستایی و عشایری، حدود 32 میلیارد ریال تسهیلات دریافت کردند .«
او ادامــه داد: » هم چنین به 3 طرح از طرح های پشــتیبان مشــاغل خانگی مبلغ 
یک میلیارد و صد میلیون ریال تســهیلات پرداخت شد.«شهرســتان ســبزوار یکی 
از شهرســتان های بزرگ اســتان خراسان رضوی اســت که در فاصله حدود 240 

کیلومتری از مشهد مرکز استان قرار دارد.

گا م رو به جلوی شهرداری برای ارتقای  سطح حمل و نقل عمومی 

درهای ایستگاه کوهسنگی باز شد
شهردار مشهد با اشاره 
اهمیت توســعه  به 
خطوط قطار شهری 
در کاهــش آلودگی 
هوا گفــت: از معاونت 
نقل  و  حمــل  عمران، 
و ترافیــک می خواهم 
کــه عملیــات احداث 
ایســتگاه و پارکینــگ 
شهرک ســلامت خط 
دو قطار شهری تا پایان 
دی ماه آغاز شــود.به گزارش صبح امروز، 
محمدرضا کلائی امروز در مراســم افتتاح 
ایستگاه کوهســنگی خط دو قطار شهری 
مشــهد که با حضور معاون هماهنگی امور 
عمرانی استانداری خراسان رضوی، جمعی 
از اعضای شــورای اســلامی شهر مشهد، 
فرمانده سپاه امام رضا)ع(، فرماندار و جمعی 
ازمدیران شهری و استانی برگزار شد، افزود: 
با توجه بــه افزایش آلودگی هوا، توســعه 
حمل و نقل عمومی بــه ویژه خطوط قطار 
شهری از اهمیت زیادی برخوردار است.وی 
بــا بیان اینکه براســاس برنامه ریزی های 
اولیه اجرای خط دو قطار شــهری مشهد از 
انتهای طبرســی تا میدان شهید کاوه بوده 
است، اظهارکرد: البته در ادامه تصمیم گرفته 
شد تا در ابتدای شهرک سلامت نیز محلی 
برای توقف قطارها ایجاد شود.کلائی تصریح 
کرد: بر این اســاس اکنــون تصمیم گرفته 
شــده تا درمجاورت شهرک سلامت علاوه 
بر ایستگاه قطار شهری، پایانه اتوبوسرانی و 
پارکینگ خودرو نیز برای استفاده شهروندان 
احداث شود.وی ادامه داد: در گام بعدی پس 
از افتتاح ایستگاه کوهســنگی که امیدوارم 
مبارک مردم باشد از معاونت عمران، حمل 

ونقل و ترافیک می خواهم عملیات احداث 
ایســتگاه و پارکینگ شــهرک سلامت نیز 
تا پایان دی ماه آغاز شود.شــهردار مشــهد 
همچنین در حاشــیه مراسم افتتاح ایستگاه 
کوهسنگی خط دو قطار شهری مشهد گفت: 
امروز حلقه آخر استفاده از خط دو قطارشهری 
به بهره برداری رسید که امیدواریم تا پایان 
ســال بتواند ظرفیت ما را حــدود 15 تا 20 

درصد افزایش دهد.
نوسازی 150 دستگاه اتوبوس و 

تاکسی های برقی
وی اضافــه کرد: نوســازی 150 دســتگاه 
اتوبوس نیز در دســتور کار مدیریت شهری 
قرار دارد، که تعــدادی از این اتوبوس ها در 
خطوط به کار گرفته شده و مابقی نیز تا پایان 

سال به ناوگان اضافه خواهد شد.
وی با بیان اینکه همانطور که قبلا اعلام شد 
موضوع تاکسی های برقی در اولویت جدی 
کار خود قرار داده ایم اظهارکرد: امیدوارم با 
کمکی که از کارگــروه ملی زیارت خواهیم 

گرفت این موضوع را سرعت ببخشیم.
لایحه دریافت کرایه براساس مسافت

کلائی به ارائه لایحه ای در خصوص دریافت 
کرایه قطار شهری بر اساس زمان و مسافت 
به شورای شهر مشهد اشاره کرد و افزود: در 
صورت تصویب این لایحه دریافتی های ما 
از مسافران بر اساس زمان و میزان مسافت 
طی شــده خواهد بود که امیدواریم تا پایان 

سال تکلیف این موضوع نیز مشخص  شود.
زیرساخت های حمل ونقل عمومی باید 

به صورت شبکه ای آماده شود
هم چنین رییس کمیســیون شهرسازی و 
معماری شــورای اسلامی شــهر مشهد در 
این مراســم با تاکید بر توسعه حمل و نقل 
عمومی گفت: زیرســاخت های حمل ونقل 

عمومی باید به صورت شبکه ای آماده شود.
محمدهادی مهــدی نیا افزود: یکی از مهم 
ترین پــروژه های عمرانی در کشــورهای 
توســعه یافته مرتبط با حمل و نقل عمومی 
است که دراین میان خطوط ریلی از اهمیت 
ویژه ای برخورداراست.وی اضافه کرد: یکی 
از دلایل کم بودن آلودگی هوا در کشورهای 
توســعه یافته توجه به پــروژه های حمل و 
 نقل عمومی و توسعه خطوط ریلی از جمله
 مترواست.وی با بیان اینکه کلانشهر مشهد 
بعد از تهران پیشــرو در اجرای خطوط قطار 
شهری است، اظهارکرد: با توجه به اهمیت 
اجرای خطوط قطار شــهری در راســتای 
کاهش آلودگی هوا و ترافیک شورای شهر 
و شــهرداری مشهد با وجود همه مشکلات 
از جمله نوسانات قیمت ارز این مشکلات را 
به جان خریده و اجازه نداده اســت تا خللی 
در رونــد اجرای این پروژه ها ایجاد شــود.

مهدی نیا تصریح کرد: اکنون و پس از اتمام 
اجرای خط دو قطار شــهری مشهد اولویت 
مدیریت شهری اجرای 5.2 کیلومتر از خط 
سه قطار شهری از میدان شهدا تا پایانه امام 
رضا)ع( است.رئیس کمیسیون شهرسازی و 
معماری شــورای اسلامی شهر مشهد ادامه 
داد: افزایش قیمت بنزین نشــان داد که با 
واقعی شدن قیمت سوخت سهم حمل ونقل 
عمومی از ســفرهای درون شهری افزایش 
خواهد داشت، لذا باید زیرساخت های حمل 
و نقل عمومی به صورت شــبکه ای آماده 
شود.وی به نمای شیشه ای ورودی ایستگاه 
کوهسنگی اشــاره کرد و گفت: درمعماری 
ایستگاه ها به شخصیت سازی توجه نکرده 
ایم که این موضوع در ایستگاه کوهسنگی 
با نمای شیشــه ای مورد توجه قرار گرفته و 
امیدواریم در احداث ایستگاه های خط سه و 
چهار به شــخصیت دادن به ایستگاه ها نیز 

توجه شود.
در کنار مدیریت شهری پیگیر تامین 60 

واگن برای خط یک هستیم
در ادامه این مراسم احمد یزدان پناه، معاون 
هماهنگی امورعمرانی اســتانداری خراسان 
رضوی نیز با تقدیر از اقدامات شــهرداری 
مشــهد در توســعه خطوط قطار شــهری 
اظهارکرد: تلاش می کنیم در کنارشهرداری 
و شــورای اسلامی شهر مشــهد در توسعه 
حمــل و نقــل عمومی باشــیم.وی گفت: 
باتوجه به آلودگی هوای کلانشــهر مشهد 
باید زیرساخت های حمل و نقل عمومی به 
ویژه خطوط ریلی را افزایش دهیم لذا با توجه 
به کمبود واگن در خط یک و به درخواست 
مدیریت شهری پیگیر تامین 60 واگن برای 
این خط هستیم.یزدان پناه افزود: امیدواریم 

با توجه به تاکیدات استاندار خراسان رضوی 
مبنــی برهمدلی در میان همه دســتگاه ها 

شاهد توسعه بیشتر شهر مشهد باشیم.
اقدامات عام المنفعه مدیریت شهری 

مشهد قابل تقدیر است
همچنیــن درادامــه این مراســم یعقوب 
علــی نظری فرمانده ســپاه امــام رضا)ع( 
نیزاظهارکرد: اقدام مدیریت شــهری مشهد 
که تلاش کردند پــروژه ای عام المنفعه به 

بهره برداری برسد قابل تقدیراست.
وی اضافه کرد: همکاری و همدلی مدیران 
مشهد و استان خراســان رضوی می تواند 
یک الگوی موفق در ارتبــاط با ایجاد رفاه 
و آســایش برای مردم همراه با توسعه آثار 
معنوی حضرت رضا)ع( دراین شــهر برای 
کشور باشــد.وی گفت: اقدامات انجام شده 
نتیجه اتحاد مســئولان و نگاه به آرمانهای 
نظام جمهوری اســلامی در خدمات رسانی 
بی منت به مردم است.گفتنی است؛ ایستگاه 
کوهســنگی خط دو قطار شهری مشهد که 
دارای نمای بیرونی تمام شیشــه ای است 
مجهز بــه دوربین های نظارتی، سیســتم 

اطفای حریق، پله برقی، بیسیم و ... است.
این ایســتگاه با هزینــه 150 میلیار تومان 
احــداث و آخرین ایســتگاه ایــن خط، تا 
پایان ســال 99 در بولوار فکوری، شهرک 
ســلامت به بهره بــرداری خواهد رســید.
گفتنی است: این ایســتگاه 135 متر طول، 
20 متــر عرض و 23 متر عمق دارد و یکی 
از نکات بارز آن، ســاختمان ایستگاه است 
کــه با توجه به شیشــه ای بودن ســازه و 
قرار گرفتن در فضای بوســتان کوهسنگی، 
 اولین ســازه تیر و ســتون شیشه ای کشور 

است.
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مدیرکل بازرســی و رسیدگی به شکایات شهرداری مشهد گفت: رویکرد و اولویت اصلی حوزه 
بازرسی، تکریم ارباب رجوع و حل مشکلات  آنان است که این امر با همت همکاران در 

منطقه 4 نمود بیشتری دارد.
به گزارش صبح امروز، محمد یوسف پیروی در جلسه تکریم و معارفه بازرس شهرداری 
منطقه 4 ضمن تشکر از اقدامات گسترده این منطقه در ارائه خدمات به شهروندان این 
محدوده، گفت: به دلیل بافت اجتماعی این منطقه تکریم و ارائه خدمت به شهروندان 

در این بخش از شهر، با حساسیت و اولویت بیشتری انجام می شود.
وی با بیان اینکه تغییرات و جابه جایی نیروها در راســتای پویایی و ارتقاء سیستم اداری 

انجام می شود، اظهار داشــت: براساس تصمیمات کلان و سیاستگذاری حوزه های مدیریتی 
این تغییرات غیرقابل انکار است و دلیلی بر ضعف نیروهای حوزه های مختلف نیست.

مدیرکل بازرســی و رسیدگی به شکایات شهرداری مشهد در پایان این جلسه از خدمات شایسته 
و ارزنده هاشم انوری قدردانی کرد و عباسعلی کریمی را به عنوان بازرس جدید شهرداری منطقه 

چهار معرفی کرد.
شهردار منطقه چهار مشهد نیز در این جلسه ضمن ارائه گزارشی از اقدامات شهرداری این منطقه 
از ابتدای ســال جاری، از خدمات همراه با تعهد و تخصص هاشم انوری تشکر و اظهار امیدواری 

کرد این روند در شهرداری منطقه 4 ادامه یابد

شهردار منطقه چهار مشهد از اجرای 60 هزار مترطول خط کشی محوری در معابر این منطقه 
از ابتدای ســال جاری خبر داد.به گزارش صبح امروز ، غلامرضا غلامی ضمن اعلام این 

خبر گفت: به منظور افزایش ایمنی تردد شــهروندان و وســائل نقلیه در معابر، پروژه 
اجرای خط کشــی محوری با اعتبار 1.7 میلیارد ریال از ابتدای ســال جاری با جدیت 
انجام شد.غلامی اضافه کرد: این پروژه با اجرای 60 هزار مترطول خط کشی محوری 
با هماهنگی پلیس راهنمایی و رانندگی در بولوارها و شریان های اصلی منطقه شامل 

شهید مفتح، طبرسی جنوبی، نبوت، ســتایش، پنجتن، آفرینش و ... در سال جاری به 
پایان رســید.وی همچنین از اجرای خط کشی عابر پیاده با اعتباری بالغ بر 500 میلیون 

ریــال خبــر داد و اظهار کرد: این پروژه نیز به اتمام رســیده و طی آن 900 متر مربع از معابر 
بولوار طبرســی شمالی و خیابان حسینی محراب خط کشی عرضی شده و همچنین سرعتگیرها و 

سرعتکاه های این معابر رنگ آمیزی شده است.
شهردار منطقه چهار مشهد در پایان به دیگر پروژه های ترافیکی این منطقه در سال جاری اشاره 
کرد و بیان داشــت: انجام اصلاح هندسی در تقاطع های سطح منطقه، نصب، تعمیر و نگهداری 

تجهیزات ترافیکی، نصب سرعتگیرهای پلاستیکی و ... از دیگر این پروژه ها است.
شــایان ذکر است از ابتدای سال جاری 20 مورد از گذرگاه های عابرپیاده در بولوارهای پنجتن و 

طبرسی شمالی نیز اصلاح و بازسازی شد.

رویکرد بازرسی شهرداری مشهد تکریم ارباب رجوع است 60 هزار مترطول از معابر منطقه 4 خط کشی محوری شد
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 حریفان آسیایی خود را 
شناخت

قرعه کشــی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا در ســال 2020 برگزار شد و 
شرکت کنندگان در این رقابت ها، رقبای خود را شناختند.شهرخودرو خراسان 
بایــد یکم بهمن ماه به مصاف برنده دیــدار نمایندگان هند و بحرین برود. 
در صورت برتری در این دیدار، شاگردان گل محمدی باید در تاریخ هشت 
بهمن ماه در دور بعدی پلی آف حاضر شوند.شهرخودرو خراسان در صورت 
پیــروزی در مصاف با نماینده قطر ضمن صعود از مرحله پلی آف، در گروه 
B ایــن رقابت ها با تیم های الهلال عربســتان، الاهلی امارات و پاختاکور 
ازبکستان هم گروه می شود.مرحله گروهی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 

از تاریخ 21 بهمن آغاز می شــود.مجتبی سرآسیایی، در خصوص قرعه تیم 
شهرخودرو  و رقبای این تیم، اظهار داشت: قرعه ای که به نام شهرخودرو 
افتاد قرعه ســختی است چرا که تیم های الهلال عربســتان، پاختاکور و 

الاهلی از تیم های مطرح و نامدار آسیا به حساب می آیند.
وی ادامه داد: البته ما دو بازی در مرحله پی آف داریم و امیدوارم با حمایت 
مســئولان استان خراسان رضوی و عنایت مســئولان و مدیران باشگاه و 
همچنیــن تقویت تیم در نیم فصل بتوانیم از مرحلــه پلی آف بالا بیاییم و 

حرفی برای گفتن در این گروه داشته باشیم.

ســخنگوی ســازمان تیم های ملی دوومیدانی آخرین 
وضعیت دو ورزشکار المپیکی این رشته را تشریح کرد.

حســین شــایان، درباره انتخــاب نفــرات اعزامی به 
رقابت های دوومیدانی داخل سالن قهرمانی آسیا در چین 
اظهار داشــت: این رقابت ها در نیمــه بهمن ماه برگزار 
می شــود. در آخرین جلسه ســازمان تیم های ملی مقرر 
شــد اوایل دی ماه و به میزبانی خرم آباد یک مســابقه 
بین المللی برگزار شــود و در آن نفرات مدنظر را انتخاب 
کنیم. پس از این مسابقات، یک تورنمنت داخل سالن در 
قزاقســتان برگزار خواهد شد که به این رویداد به عنوان 
یک رقابــت تدارکاتی نگاه می کنیم تــا نفرات منتخب 

آماده اعزام به چین شــوند. قرار است چند رکورد ورودی 
نیز اعلام کنیم تا نفرات منتخب در صورت رســیدن به 

آن، در لیست اعزام قرار بگیرند.
وی درباره آخرین وضعیت احسان حدادی و حسن تفیان 
دو ملی پوش المپیکی کشــورمان گفت: این دو ورزشکار 
طبق برنامه ای که پیش از این ارائه داده بودند، کار خود 
را آغاز کرده اند. مرحلــه دوم تمرینات حدادی در جزیره 
کیش و تفتیان در مشهد پیگیری می شود. حدادی پس از 
این اردو راهی آمریکا خواهد شد تا تمریناتش را زیر نظر 
»مک ویلکینز« ادامه دهد. همچنین تفتیان قرار است در 
فرانســه و در کنار »اونتانون گای« تمرین کند و آماده 

المپیک شود.
سخنگوی سازمان تیم های ملی دوومیدانی درباره قرارداد 
مربیان خارجی حدادی و تفتیان گفت: این دو ورزشــکار 
هم اکنون با برنامه مک ویلکینز و گای تمرین می کنند. 
کارهای اولیه برای عقد قرارداد با آنها انجام شده و فکر 

می کنم قرارداد رسمی نیز به زودی بسته خواهد شد.
شــایان در خصوص تعداد کم ســهمیه های دوومیدانی 
ایران برای المپیک توکیو نســبت به دوره گذشته عنوان 
کرد: سه سال قبل 10 ورزشکار سهمیه گرفتند، اما پس 
از آن قوانین تغییر کرد و کســب سهمیه برای این دوره 
بسیار سخت تر شده است. آن زمان 8 سهمیه B بود، اما 

حالا سهمیه B وجود ندارد و انتخاب ها براساس رنکینگ 
جهانی انجام می شود. 8 ورزشکار دیگر داریم که نزدیک 
به رتبه های مورد نظر در رنکینگ هســتند  و امیدواریم 
حداقل بتوانیم 6-5 نماینده در بزرگترین رویداد ورزشی 
دنیا داشته باشیم. این ورزشکاران تمرینات خود را انجام 
می دهند و در تلاش هستند با کمک مسئولان موفق به 

کسب سهمیه شوند.

آخرین وضعیت تفتیان در مسیر المپیک

رقابت هــای هفته ماقبل پایانی نیم فصل 
نخســت لیگ برتر باشگاه های کشور روز 
دوشنبه با برگزاری چند دیدار در شهرهای 
مختلف کشور دنبال شــد که در یکی از 
حساس ترین دیدارهای هفته دو تیم شهر 
خودرو و سپاهان اصفهان در ورزشگاه امام 
رضا)ع( مشــهد به نتیجه تساوی یک بر 

یک دست یافتند.
آنچه در تمام متن این دیدار ســوار شده 
بود دو پنالتی گم شــده برای شهر خودرو 
بود که به اذعان بســیاری از کارشناسان 
داوری گرفته نشد و شهر خودرو در حالی 
که میزبــان بود با تیــم قلعه نویی تن به 

تساوی داد.
شــهر خودرو در این دیدار قطعا از ناحیه 
داوری متضرر شــد و ایــن نکته ای بود 
که گل محمــدی نیز در پایان دیدار و در 
نشســت خبری خود به آن اذعان کرد و 
معتقد بود این مســئله دیگر اشتباه داوری 

نیست.
سرمربی تیم فوتبال شــهر خودرو که از 
قضاوت داور مســابقه بسیار عصبانی بود، 
یادآور شد: این شکل داوری واقعاً دردآور 
اســت و برای تیم داوری که تنها کسانی 
بودنــد که پنالتی های خیلــی واضح ما را 
ندیدند، متأسفم. برای تیم داوری خصوصاً 
این ندیدن  بیژن حیدری متأسفم. اســم 
را اشــتباه نمی گذارم و اصلًا آن را اشتباه 
نمی دانم، بلکه باید داور را بازخواست کرد 
که چرا خیلی راحت حــق یک تیم را به 
راحتی ضایع کرد. از داور بازی صد درصد 
بــه کمیته داوران شــکایت خواهیم کرد. 
از حیدری و تیمش شــکایت  می کنیم تا 
جوابگوی این همه جوان زحمتکش باشد، 
آنهم جوانان تیمی که از بخش خصوصی 

هزینه می کند.
البته یحیی بازهم در کنار مسائل داوری از 

مسئولان شهری مشهدمقدس نیز گلایه 
داشت و معتقد بود آنها آن طور که باید و 
شاید از تیم شــهر مشهد حمایتی صورت 
نمی دهند و حمایت ها بیشــتر در کلام و 
شــفاهی و روی کاغذ اســت اما هیچگاه 

عملیاتی نمی شود.
تیمی  وی همچنین خاطرنشــان کــرد: 
مثل اســتقلال قبل از بازی تیمش بهای 
بلیت بازی خود را برای هواداران کاهش 
می دهد تا 60 هزار تماشــاگر به ورزشگاه 
بیایند، اما اینجــا  برای این بازی مهم ما 
بلیت را گران می کنند تا خیلی از هواداران 
نتوانند به ورزشگاه بیایند. واقعاً این مسئله 
جای تاسف برای مســئولان استان دارد. 
چنین مســائلی برای همه از جمله خودم 
بی انگیزگــی به وجود مــی آورد. به خاطر 
مردم شهر مشهد می خواهیم که مسئولان 
اســتقلال توجه بیشــتری به تیم شــهر 
خودرو داشــته باشــند. واقعاً جای تأسف 
 دارد و نــام این بی توجهی را نمی دانم چه 

بگذارم.
بنظر می رسد شــهر خودرو باید علاوه بر 
زمین مسابقه در چند جبهه دیگر نیز نبرد 
داشته باشد و با این شرایط شاید یحیی نیز 
کم بیاورد و نتواند تا پایان فصل تیمش را 

در بالای جدول نگاه دارد.
1.1زیر مطلب اصلی

استخر شهید هاشمی نژاد نماینده 
استان در لیگ برتر شنا

مرحله نخســت هفدهمین دوره مسابقات 
و  پنجشنبه  باشــگاه های کشــور  شنای 
جمعه هفته آینده با حضور 10 تیم برگزار 
می شود که تیم استخر شهید هاشمی نژاد 
به عنوان تنها نماینده خراسان رضوی در 

این رقابت ها حضور خواهد داشت.
 مرحله نخست هفدهمین دوره مسابقات 
قهرمانی شنای باشگاه های کشور در سال 

جاری با عنوان جام خلیج فارس از 28 آذر 
1398 در اســتخر قهرمانی آزادی تهران 

آغاز می شود.
طبــق اعلام کمیته برگزاری مســابقات،  
ایــن رقابت ها با حضور 10 تیم  در  ســه 
مرحله پیگیری خواهد شــد که شناگران 
در هر مرحله دو روز در رشــته های زیر 
به رقابــت خواهند پرداخت. قهرمان لیگ 
هفدهم نیز پس از برگزاری ســه مرحله و 
احتســاب مجموع امتیاز تیم ها مشخص 

خواهد شد.
تمام تیم ها باید ســه روز قبل از آغاز هر 
مرحلــه ارنج تیمی خود را به فدراســیون 

ارسال کنند.
استخر شهید هاشمی نژاد مشهد، آکادمی 
9 دی و آزادی، پرسپولیس، توسعه شنای 

البــرز، هتل آپارتمان کورش کرمانشــاه، 
نهاجا،  کیان شــنای گلســتان، عقــاب 
مقاومت بسیج، نفت تهران و نفت امیدیه 
10 تیم حاضــر در هفدهمین دوره لیگ 

شنای باشگاه های کشور هستند.
برنامه مرحله نخســت مســابقات به این 

شرح است:
*پنج شنبه 2۸/9/9۸ - صبح

1. 50 متر کرال پشت
2. 200 متر پروانه

3. 50 متر آزاد
4. 200 متر قورباغه

5. 400 متر آزاد
6. 4 در 100 متر محتلط تیمی

*پنج شنبه 2۸/9/9۸ - عصر
1. 20 متر کرال پشت

2. 100 متر آزاد
3. 50 متر قورباغه

4. 800 متر آزاد
5. 400 کتر مختلط انفرادی

*جمعه 29/9/9۸ - صبح
1. 200 متر آزاد
2. 50 متر پروانه

3. 100 متر کرال پشت
4. 100 متر قورباغه

5. 4 در 100 متر آزاد تیمی
6. 1500 متر آزاد

*جمعه 29/9/9۸ - عصر
1. 200 متر مختلط انفرادی

2. 100 متر پروانه
3. 1500 متر آزاد

4. 4 در 100 متر آزاد تیمی

مدیریت فوتبال ایران روزهای سیاهی را تجربه می کند. هر روز یک خبر و افتضاح جدید از مدیران فوتبالی 
منتشر می شود ولی آب از آب هم تکان نمی خورد.

وضعیت فوتبال ایران طوری شده که هر مربی یا بازیکن خارجی ای که به ایران می آید هیچ تضمینی وجود 
ندارد که تا پایان قراردادش در کشور بماند. طی همین چند هفته گذشته سه مربی مطرح خارجی شاغل در 
ایران تیم هایشان را ترک کردند. خروجی که دستپخت میدران فوتبالی داخلی و همه عوایدش به نفع مربیان 

خارجی  است و دودش نیز به »چشم حیران« فوتبال ایران و هواداران آن می رود.
در ابتدا مارک ویلموتس، سرمربی تیم ملی فوتبال ایران بود که به دیرکرد فدراسیون در پرداخت مطالباتش 
قراردادش را یک طرفه فســخ کرد. بعد از آن دنیزلی به خاطر برخی مشــکلاتی که هم در ایران و هم در 
خانواده اش داشت از تراکتور جدا شد. روز دوشنبه هم آندره آ استراماچونی، سرمربی سابق استقلال قراردادش 
را یک طرفه فسخ کرد و تهران را ترک کرد.گویا مساله اصلی استراماچونی واریز پول بصورت انک اندک 
به حسابش از طریق حساب های شخصی بوده و باعث شده در ایتالیا حسابش بلوکه شود. سوال این جاست 
که آیا اســتراماچونی در زمان عقد قرارداد از مشکلات انتقال پول اطلاع نداشته؟ یا اینکه باشگاه استقلال 
این موضوع را از او پنهان کرده اســت؟حتما باشگاه استقلال از این موضوع اطلاع داشته و با این وجود به 
با این مربی ایتالیایی قرارداد امضا کرده اســت. مدیران استقلال از تحریم ها و مشکلات در انتقال پول به 
اروپا باخبر بوده اند و بدون اینکه راه چاره ای بدون دردســر پیش بینی کنند با استراماچونی قرارداد بسته اند.
در ماجرای دنیزلی مشکلات مالی تاثیر چندانی بر جدایی او نداشت و او در مصاحبه ای بعد از رفتن از ایران 
از مشــکلات خانوادگی و همچنین برخی مســائلی که در ایران باعث برهم خوردن تمرکزش شده بود، به 
عنوان دلایلی برای جدایی از تراکتور نام برد.ویلموتس هم که حقوقش دیر پرداخت شده بود براساس بندی، 
قراردادش را پیش از بازی با عراق یک طرفه فسخ و اعلام کرد مدیران فدراسیون اگر قصد همکاری دارند 
باید یک قرارداد جدید با او امضا کنند. باید بپرسیم فدراسیون در این حد هم اطلاع نداشته است؟ یا اینکه 
با خوش خیالی کار را به دســت قضا و قدر ســپردند و پیش خودشان گفتند هرچه پیش آید خوش آید!هر 
چنــد تجربه ثابت کرده حضور مربیان با کیفیت خارجی در ایران باعث جذاب تر شــدن و افزایش کیفیت 
لیگ برتر و همچنین تیم ملی می شود اما با وجود تحریم ها و مشکلات مالی ایران، مدیران فوتبالی وقتی 
می دانند از پس هزینه های این مربیان برنمی آیند یا راهکاری برای پرداخت پول ندارند چرا باز هم ریسک 
می کنند و با آن ها قرارداد امضا می کنند؟ویلموتس و استراماچونی هم مثل برانکو و کی روش و هر شخص 
خارجی دیگری که تا امروز به فوتبال ایران آمده، تا آخرین سنت قراردادشان را دریافت می کنند و احتمالا 
پرونده های جدیدی در فیفا برای فوتبال ایران باز می شــود و این وســط انگشت به دهان می مانیم که چرا 
با وجود تکرار چندین باره این اتفاقات هیچ نهاد نظارتی ای به مشــکلات و فســادهای فوتبال ایران وارد 
نمی شود؟شــاید هم فوتبال مطلوب مدیران کشور، همین شکل بی نظم و بی در و پیکری است که اکنون 
رخ داده است.در این سه مورد هر علتی دخیل باشد قطعا ضعف مدیریتی بیشترین تاثیر را دارد. مدیرانی که 
بیشترشــان به تحصیلات آکادمیک در حوزه مدیریت ورزشی ندارند و معلوم نیست بر چه اساسی به چنین 
جایگاه هایی رســیده اند.دنبال کردن فوتبال در ایران دیگر لذتی ندارد، وضع باشگاه های ایرانی روز به روز 
بدتر می شود، هواداران برای تنها دو ساعت لذت بردن از فوتبال رنج های زیادی را متحمل می شوند. مقصر 
اصلی این اتفاقات افرادی هستند که در راه خصوصی سازی ورزش و فوتبال ایران سنگ اندازی می کنند و 
مدیرانی را بر ســرکار می گذارند که هیچ تخصصی در این زمینه ندارند و تنها با مدیریت منحصر بفردشان 

زمینه پادشاهی خارجی ها در فوتبال ایران را رقم می زنند.

لیـگ  تیـم   5 روز  دو  عـرض  در 
را  خـود  سـرمربی  برترفوتسـال 

دادنـد. تغییـر 
برتـر  لیـگ  کـه  شـرایطی  در 
برگـزاری  خاطـر  بـه  فوتسـال 
و  افتـاده  عقـب  بازی هـای 
ملـی  تیـم  حضـور  هم چنیـن 
تورنمنـت مشـهد در  فوتسـال در 
رخ  ای  زلزلـه  اسـت  تعطیـلات 
داده و ظـرف دو روز 5 تیـم لیـگ 
تغییـر  را  خـود  سـرمربی  برتـری 

دادنـد.
بـا نزدیـک شـدن بـه هفته های پایانـی و تـلاش برخی تیم ها بـرای حضـور در جمع 8 تیـم پلی آف و 
برخـی نیـز بـرای بقـا، ایـن تغییرات پیش بینی می شـد اما نـه در عـرض دو روز و نه تا این انـدازه زیاد 

بـه نحـوی که طـی دو روز ابتدایی هفتـه جاری 5 تیـم روی نیمکت خـود تغییراتی دادند.
ابتـدا محمـد حجـت، سـرمربی اهورا بهبهان در پسـتی اینسـتاگرامی از هـواداران این تیـم خداحافظی 
کـرد تـا جدایـی اش از تیـم بی پـول جنوبـی قطعـی شـود. محسـن علیپور دسـتیار او رسـما بـه عنوان 
سـرمربی اهـورا در ادامـه لیـگ برتر انتخاب شـد. دیگر تیم خوزسـتان نیز سـرمربی خـود را تغییر داد. 
حفـاری کـه هفتـه قبلا شکسـت عجیـب و پرگلـی مقابـل سـتارگان ورامین پذیرا شـده بـود ناچار به 
تغییـر سـرمربی خـود شـد. یعقـوب مراقـی کـه از ابتـدای فصـل روی نیمکت ایـن تیم حضور داشـت 
نتوانسـت انتظـارات را بـرآورده کنـد تـا پـس از توافـق بـا مدیران باشـگاه از سـمت خود کنـار رفته و 

کیـاوش علاسـوند، سـرمربی پیشـین حفاری بـه این تیـم برگردد.
در همیـن روز تیـم محمدسـیمای قـم هـم در اقدامـی ناگهانـی از برکنـاری محسـن حسـن زاده خبر 
داد. گرچـه ایـن تیـم روز قبـل از ایـن اتفـاق، بـازی عقـب افتاده خـود را به گیتی پسـند واگـذار کرده 
بـود امـا نمایـش خوبـی را از شـاگردان حسـن زاده شـاهد بودیـم بـا ایـن حـال گـرد و خاکی کـه این 
مربـی پـس از بـازی در رختکـن علیـه مدیریـت باشـگاه ایجاد کـرده و از مشـکلات مالی تیـم گلایه 
داشـته باعـث شـد تـا از سـوی مدیرعامل باشـگاه از سـمت خـود برکنار شـده و وحید غیاثـی جای او 
را بگیرد. شـاهین کرمانشـاه چهارمین تیمی اسـت که سـرمربی خود را از دسـت داده اسـت. محسـن 
خبیـری چنـد روزی اسـت کـه در تمرینـات این تیم شـرکت نمی کنـد. او که پیـش از این هم سـابقه 
جدایـی از کرمانشـاهی ها را داشـت از شـرایط این باشـگاه رضایت نـدارد و ترجیح داده در سـقوط این 
تیـم بـه لیـگ یـک کم ترین نقـش را داشـته باشـد. هنـوز معلوم نیسـت وضعیـت نیمکـت مربیگری 

ایـن تیـم چه می شـود.
در نهایـت روز یک شـنبه هـم باشـگاه هایپر شـاهین شـهر با اسـتعفای مهـدی مصطفوی کـه پیش از 
ایـن جانشـین سـعید رسـتمی شـده بـود موافقت کرد تـا پنجمین تیمی باشـد که سـرمربی خـود را در 
تعطیـلات تغییـر می دهـد. از مهـرداد جابـری کاپیتـان این تیـم به عنـوان گزینه جانشـینی مصطفوی 
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سالن بازی میدان

شکایت شهرخودرو از داور دیدار با سپاهان
باشگاه شــهرخودرو مشهد به دلیل قضاوت ضعیف بیژن حیدری در دیدار با سپاهان 
از این داور شــکایت کرد.باشگاه شهرخودرو خراسان با تهیه و تنظیم نامه ای از بیژن 
حیدری، داور دیدار این تیم برابر سپاهان در هفته چهاردهم لیگ برتر شکایت کرد.

باشگاه شهرخودرو معتقد است حیدری در نتیجه بازی تاثیرگذار بوده و 2 خطای هند 
که به ضربه پنالتی ختم می شــد را برای این تیم نگرفته است. تصمیمی که مستند 
به نظر بســیاری از کارشناسان داوری بوده و شهرخودرو نیز بر این اساس تصمیم به 

شکایت از بیژن حیدری گرفته است.

برگزاری لیگ اسکیت خراسان رضوی در 
رشته اسپید اسلالوم

رئیس هیئت اســکیت خراســان رضوی گفت: اولین دوره لیگ اسکیت باشگاه های 
خراســان رضوی در رشته اسپید اسلالوم در ســه مرحله تا پایان سال جاری برگزار 
می شود.محمد عجم در این خصوص اظهار کرد: مرحله نخست این دوره از مسابقات 
در دو سطح A و B و با حضور حدود 120 ورزشکار از شهرستان های سبزوار، تایباد، 
فریمان، بردسکن، مشهد، درگز و تربت حیدریه، 6 دی ماه آغاز می شود.رئیس هیئت 
اسکیت خراسان رضوی ادامه داد: مرحله دوم و سوم این لیگ نیز بهمن ماه و اسفند 
ماه در مشهد و در سالن برادران شهید رضاییان برگزار خواهد شد.عجم تصریح کرد: 
تیم خراســان رضوی نیز در دو بخش آقایان و بانوان به مســابقات مارشال کاپ که 
پایان آذرماه برگزار می شــود، اعزام خواهند شــد.بیان کرد: مسابقات اسکیت آلپاین 

خراسان رضوی نیز انتخابی تیم استان، بهمن ماه سال جاری برگزار خواهد شد.

مرحله نهایی لیگ وزنه برداری خراسان 
رضوی برگزار می شود

رئیس هیئت وزنه برداری خراســان رضوی گفــت: مرحله چهارم و نهایی لیگ وزنه 
برداری خراسان رضوی طی روز های 5 و 6 دی ماه در فریمان برگزار می شود.سعید 
حسین زاده مقدم در این خصوص اظهار کرد: این دوره از مسابقات با حضور حدود 60 
ورزشکار از شهرستان های تربت جام، تربت حیدریه، مشهد، سبزوار، گناباد، فریمان 
و چناران در فریمان برپا خواهد شــد.رئیس هیئت وزنه برداری خراسان رضوی بیان 
کرد: مراحل قبلی این لیگ نیز در شهرستان های قوچان، تربت جام و چناران برگزار 
شــد و نفرات برتر مشخص شــدند. در مرحله آخر نیز تیم ها و نفرات برتر سال 98 
مشــخص خواهند شد.حســین زاده در خصوص وزنه برداری بانوان نیز عنوان کرد: 
تمرین های بانوان در حال برگزاری است و احتمالا یک دوره مسابقات قهرمانی وزنه 

برداری استان تا پایان سال جاری برگزار می شود.

پیروزی خارج از خانه آویژه صنعت مشهد
تیم بســکتبال آویژه صنعت پارسا مشــهد در مقابل تیم شورا و شهرداری قزوین در 
این شهر پیروز شد.در هفته یازدهم لیگ برتر بسکتبال کشور تیم آویژه صنعت پارسا 
روز دوشنبه در قزوین به مصاف تیم ب رفت که در پایان با نتیجه 85 بر 64 به یک 
پیروزی خارج از خانه دســت یافت.هفتمین پیروزی این فصل نماینده خراســان در 
لیگ برتر بسکتبال در شــرایطی به دست آمد که این تیم مانند هفته های گذشته با 
مصدومیت چند بازیکنش مشــکل جدی در اجرای بازی خودش داشت و محرومیت 
و حواشــی هفته گذشــته این تیم هم هنوز حل نشده اســت.تیم پارسا با کسب این 
پیروزی، پشت ســر مهرام در جایگاه ششم قرار گیرند تا همین هفته، روز پنجشنبه، 
از ســاعت 16 از این تیم باسابقه بسکتبال کشور در مشهد و در سالن خانه بسکتبال 
میزبانی کنند.مشهدی ها امسال یکی از تیم های شایان احترام و قدرتمند لیگ بودند 
که در دومین ســال حضور خود، موفق به کســب نتیجه خوبی در لیگ برتر شدند.

آن هــا در صورت پیروزی در بازی این هفته می توانند تــا جایگاه چهارم بالا بیایند. 
شاگردان ســرجان ایوانوویچ این روز ها با عملکرد خوب خود مورد توجه سایر تیم ها 

هم قرار گرفته اند.

حضور پررنگ خراسانی ها در اردوی 
انتخابی تیم ملی فوتسال

اردوی انتخابی تیم ملی فوتســال زیر 20 سال آقایان با حضور پر تعداد ورزشکاران 
خراسان رضوی در مرکز ملی فوتبال ایران برگزار خواهد شد.اردوی انتخابی تیم ملی 
فوتســال زیر 20 ســال آقایان از 24 الی 29 آذرماه در دو گروه در مرکز ملی فوتبال 
ایران برگزار خواهد شــد.در گروه اول این اردوی انتخابی علی اصغر سوبدائی، سینا 
اســدی، احمدرضا حســن پور و امیر علی محمدپور از خراسان رضوی حضور دارند.

اردوی گروه اول از روز یکشــنبه 24 آذر ماه آغاز و تا روز ســه شنبه 26 آذرماه ادامه 
خواهد داشــت.در گروه دوم نیز مجتبی پارســا پور، بهروز عظیمی و سجاد بخشی از 

خراسان رضوی از 26 تا 29 آذرماه در این اردو حضور دارند.

 داوران قشر زحمت کشی هستند
مربی تیم فوتبال شــهرخودرو گفت: داوران قشر زحمت کشــی هستند، اما پابه پای 
فوتبال ایران رشــد نکرده اند.حمید مطهری پس از تســاوی تیمش مقابل ســپاهان 
اصفهــان در هفته چهاردهم لیگ برتر فوتبال اظهار کرد: عملکرد خوبی داشــتیم و 
یک بــازی کاملا تاکتیکی ارائه دادیم. یکی از بازی هــای خوب و پویا لیگ برتر را 
مشــاهده کردید. صحنه هایی در این بازی دیدم کــه نمی دانم درباره آن چه بگویم. 
این صحنه های مشــکوک را همه مشــاهده کردند، به جز داور.وی در پاسخ به این 
ســوال که چرا در بازی های مهــم لیگ برتر عملکرد داوری ضعیف اســت؛ گفت: 
داوران قشر زحمت کشی هستند، اما پابه پای فوتبال ایران رشد نکرده اند. داورانی که 
می خواهند پیشــرفت کنند، باید شجاع باشــند. فغانی چگونه پیشرفت کرد؟ علیرضا 
فغانی باشجاعت قضاوت می کرد و همین مهم باعث شد که او به اوج پیشرفت برسد.

نایب قهرمانی پونا در دور رفت لیگ 
برتر بدمینتون بانوان

در پایــان دور رفت مرحله نهایی لیگ برتــر بدمینتون بانوان، آکادمی پونا در جایگاه 
دوم قــرار گرفت.دور رفــت مرحله نهایی لیگ برتر بدمینتــون بانوان، 14 و 15 آذر 
ماه، با حضور تیم هــای ذوب روی صبای زنجان، علم و ورزش گیلان، شــهرداری 
شــاهرود و آکادمی پونا، نماینده خراســان رضوی، در شــاهرود برگزار شد.در پایان 
این رقابت ها، ذوب روی صبای زنجان با 9 امتیاز در جایگاه نخســت ایستاد، آکادمی 
پونا، علم و ورزش گیلان و شــهرداری شــاهرود نیز با 5 امتیاز و با توجه به تفاضل 
بازی، بــه ترتیب در مکان هــای دوم تا چهارم قــرار گرفتند.دور برگشــت مرحله 
 نهایــی لیگ برتر بدمینتون بانــوان، 11 الی 13 دی ماه، در زنجــان برگزار خواهد

 شد.

جنگ در چند جبهه مختلف؛

دغدغه های این روزهای شهرخودرو
اخبار
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فتح الله زاده: ایراد از چشم های زرینچه است که تویوتا را 
موتور گازی دیده!

علی فتــح الله زاده در واکنش بــه اظهارات جــواد زرینچه که گفته 
فتح الله زاده با موتور گازی کار می کرد، اما از استقلال به خیلی چیز ها 
رســید، گفت: یکی از مشکلاتی که باعث می شود آقا جواد به حقش 
نرســد، همین موارد است. آدم های خناسی هستند که از روحیه جواد 
که زود عصبانی می شود، سوء اســتفاده کرده و کاری می کنند بنده 
خدا با همه درگیر شود. وی افزود: من عکاس نبودم و افتخار می کنم 
سردبیر یک مجله پرتیراژ کشور بودم که در روزنامه اطلاعات منتشر 
می شــد. اگر اطلاعات آدم ناقص باشد، موجب خجالتی او می شود. 
من قبل از اینکه به استقلال بیایم 10 سال مدیر جشنواره تئاتر فجر 
بودم که خودش یک وزارتخانه اســت. متأسفانه زرینچه حرف هایی 
می زند که پرت و پلا اســت. من ماشین تویوتا کریسیدا داشتم و اگر 
این خودرو به چشم جواد موتور آمده، مشکل از چشم هایش است نه 
من. عکس هایم موجود است و می توانم آن را منتشر کنم. به زرینچه 
پینشهاد می کنم حرمت بزرگ تر ها را نگه دارد تا فردا نیز به او احترام 
بگذارند. من 10 سال مدیر جشنواره تئاتر فجر و سردبیر مجله جوانان 

در روزنامه اطلاعات بودم.

مطهری: طبق اعتراف نهاد های اطلاعاتی خودمان، توده فقیر 
جامعه بودند که معترض شدند

علی مطهری، نماینده تهران در نطق میان دستور خود به حوادث تلخ 
آبان ماه اشاره کرد و گفت: حوادث تلخ آبان ماه نشان داد که سران قوا 
نبض جامعه را در دست ندارند و تصمیم بدی که گرفته شد و اجرای 
بدتری که انجام شد متاسفانه این حوادث تلخ را بوجود آورد. به نوشته 
خبرآنلاین وی افزود: تحلیل غلط هم نباید کرد، نباید مســائل را به 
گردن منافقین و سلطنت طلبان بیاندازیم، اگرچه آن ها وسط داستان 
وارد شدند و سوءاستفاده کردند، ولی طبق اعتراف نها های اطلاعاتی 
خودمان، توده فقیر جامعه جامعه بودند که معترض شدند و باید فکری 
به حال آن ها بکنیم. مطهری با بیان اینکه اگر جامعه در شرایط عادی 
بود جای داشت رئیس جمهور را استیضاح کنیم، خاطرنشان کرد:، اما 
در شرایط خاص هستیم و حداقل کاری که مجلس می تواند بکند این 
است که وزیر کشور را به عنوان مسئول اصلی این تصمیم استیضاح 

کند و انشاالله این کار انجام می شود.

به درخواست »شورای امنیت ملی« آمار کشته  ها اعلام نشده
علی ربیعی، سخنگوی دولتدر آخرین نشست خبری خود با رسانه ها، 
درباره اعداد و ارقامی که برای کشته شدگان حوادث آبان ماه امسال 
ذکر می شــود نیز اظهار نظر کرد. ربیعی در پاســخ به سوالی درباره 
اینکه چرا آمار کشته شــدگان حوادث اخیر اعلام نمی شود، تصریح 
کرد: تعداد مجروحان نیروی انتظامی بیشتر از مجروحان عادی است، 

بالاخره در این ماجرا عده ای مظلوم واقع شــدند و ما نمی توانیم مثل 
آمریکا آمار فله ای بدهیم. او با بیان اینکه عدد و رقمی که از ســوی 
آمریکایی ها درباره قربانیان حوادث اخیر اعلام شده، غیرواقعی است، 
گفت: شاهدی بر ادعا های آنان وجود ندارد. ما صادقانه و به تفکیک 
استان ها و علت، آمار را اعلام می کنیم. اگر تا به حال هم صبر کردیم 
و اعلام نشــده به دلیل درخواست شورای امنیت ملی است. دولت با 
هماهنگی قوه قضاییه و وزارت کشــور این آمــار را به زودی اعلام 

می کند.

سردار جعفری: متاسفانه شورای نگهبان، مبانی فکری 
کاندیدا ها را چندان بررسی نمی کند

ســردار جعفری: در یک دولت چشمه هایی از این را مردم دیدند، اما 
کامل و جامع نبود. مدیریت کشــور باید با همــان نگاه رهبری که 
نگاه اسلام ناب است هماهنگ شود. اگر کسی در این مبانی اشکال 
داشته باشد، سنجش آن، وظیفه سنگین شورای نگهبان است؛ که فکر 
نمی کنم شورای نگهبان با این دقت نگاه کنند و روی مبانی فکری 
افراد برای تایید صلاحیت تمرکز کنند. الان در همین کشــور هایی 
که مهد دموکراسی هم هستند باید نگاه فرد با نگاه حکومت بخواند. 
امــا آقایانی که اینجا روی کار می آیند ابایی ندارند که بگویند دیدگاه 
مــا با رهبری اختلاف دارد. خوب اگــر دیدگاهت اختلاف دارد برای 

چه آمدی؟
 

احتمال سونامی در نوار شمالی کشور وجود دارد؟
علیرضا شــهیدی، رئیس ســازمان زمین شناسی کشور گفت: ایران 
مســتعد زلزله های بسیاری است. در قســمت های مرکزی به دلیل 
سفتی زمین احتمال خسارات بالا است. این در مقایسه با قسمت های 
جنوبی کشور که زمین حالت پلاستیکی بیشتری دارد برآورد می شود. 
دراین پیام ها برآورد ما از نقشه هایی است که تنها گسل های فعال را 
نشــان می دهند. در درجه خطرپذیری زلزله در نواحی البرز و شمال 
کشور خطرناک توصیف می شود. اگر این زلزله ها در شمال کشور با 
مرکز زلزله در دریا اتفاق بیفتند احتمال سونامی در نوار شمالی کشور 

وجود دارد. /ایلنا

لاریجانی: وضعیت تحریم ها جدی است
علی لاریجانی، رئیس مجلس در مراســم بهره برداری از آبرسانی به 
55 روستای استان کرمانشاه گفت: منفی بافی برای کشور سم مهلکی 
اســت و مردان کاری کسانی هستند که در شرایط سخت کار کنند. 
عــده ای تنها منفی بافی می کنند و دل مــردم را خالی می کنند، باید 
به جای منفی بافی وفاق را گســترش دهیم. برای هر انتخابات نباید 
دستگاه های زحمت کش تخریب شوند، ادب انتخاباتی باید رعایت و 
برادرانه رفتار شود و تخریب نکنند. همه باید با هم به فکر مردم باشیم 

و مسئولان به مکان هایی بروند که مشکلات مردم بیشتر است. وی 
گفت: این اقدامات در شرایط سخت انجام شده و وضعیت تحریم ها 
جدی اســت، در چند ســال اخیر در زمان بودجه منابعی تنها برای 
آبرسانی به روستا ها تخصیص داده می شود و همین مجلس در چند 
سال اخیر بودجه ای برای آبرسانی به روستا ها در نظر گرفت و از مقام 
معظم رهبری درخواســت کردیم که اجازه دادند از صندوق برداشت 

شود و این کار مجلس بود.

فلاحت پیشه:مجلس را به بازی گرفتند
رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی گفت: واقعیت 
این اســت که در مجلس کنونی نقاط قوتی داشــت، اما نقاط ضعف 
به ویژه در جلسات غیرعلنی مشخص می شد زمانی که مجلس را وادار 
می کردند که یک سری تصمیمات اتخاد کند که یکی از نمونه های 
آن افزایش قیمت بنزین بود. مجلس هر چه بیشتر به آخر خود نزدیک 
شــد، مورد بازی قرار گرفت. امیدوارم مجلس غیرسیاسی، معتدل و 
اقتصادی داشــته باشــیم، اما نگران فضای افراطی مجلس یازدهم 

هستم. /ایلنا

روایت علی مطهری از جدیدترین نامه اش به رهبری
علی مطهــری، نماینده تهران در نطق میان دســتور گفت:حوادث 
تلخ آبان ماه نشــان داد که سران قوا نبض جامعه را در دست ندارند. 
نباید مسائل را فقط گردن منافقین و سلطنت طلبان بیاندازیم، آن ها 
وسط داستان وارد شدند و سوءاستفاده کردند. طبق اعتراف نهاد های 
اطلاعاتی خودمان، توده فقیر جامعه جامعه بودند که معترض شدند 
و باید فکری به حال آن ها بکنیم. مجمع تشخیص تبدیل به شورای 
نگهبان دوم شده است که مصوبه مجلس را دست می برند و اصلاح 
می کند. دراین خصوص نامه ای خدمت رهبری نوشــتم و اشکالات 
را خدمت ایشــان بیان کردم. تا بهمن ماه برای تصمیم گیری درباره 
پالرمو و ســی اف تی وقت نداریم والا وارد لیســت سیاه خواهیم شد. 
مشارکت 70 درصدی در انتخابات دهان آمریکا را می بندد، صندوق 
رای تنها راه اصلاح امور اســت. نباید مردم را تقســیم به انقلابی و 

غیرانقلابی، کنیم. ملاک اسلام است نه انقلاب.
 

توصیه رئیس دولت اصلاحات به زنان اصلاح طلب
فاطمه راکعی در پاســخ به اینکه حضــورش در انتخابات به دعوت 
رییس دولت اصلاحات بوده اســت یا خیر، توضیح داد: »ما به عنوان 
اعضای کمیسیون زنان بنیاد باران با آقای خاتمی چند ماه پیش جلسه 

داشتیم و ایشان بســیار بر حضور پررنگ زنان در انتخابات مجلس 
تاکید کردند، وقتی مسئله 30 درصد هم مطرح شد، گفتند چرا؟ تمام 
زنانی که سال ها تلاش کردند و دارای تخصص هستند بیایند تا کشور 
از ظرفیت شــان بهره ببرد و معتقد بودند کف خواســته ما 30 درصد 

باشد نه سقف آن.«
 

هشدار مشاور روحانی به صداوسیما
مشــاور رئیس جمهور تاکید کرد: صدا و سیما مراقبت کند؛ تبلیغات 
سیاسی برای شخصیت های ملی با تبلیغات تجاری برای محصولاتی 
مثل عالیس متفاوت است. حســام الدین آشنا در دو توئیت جداگانه 

نوشت:
 صدا و سیما مراقبت کند؛

 تبلیغات سیاسی برای شــخصیت های ملی با تبلیغات تجاری برای 
محصولاتی مثل عالیس متفاوت است.

 تجربیات گذشــته نشان داده است ســپردن مدیریت تصویر ملی به 
برخی افراد در صدا و سیما ضررش از فایده اش بیشتر است؛ آن ها در 
تخریب چیره دستند، ولی برای ساختن چهره های ملی خیر! مجریان 
سیاست پیشــه از اوج آغاز می کنند تا به مجلس برسند.ابتدا در افق 
ظاهر می شــوند، با گذراندن جامع المقدمات به شبکه سه رفته و در 
ســپهر سیاسی شناخته می شــوند؛ هیچ گاه پاسخگو نیستند چرا که 

همواره میزبانند و سائل.
 کمی بعد احســاس مسئولیت می کنند و به ســوی فتح استصوابی 

مجلس پیش می روند.
 

رکوردی که رحمانی فضلی در مجلس زد!
عضو هیئت رئیســه مجلس تعــداد طرح های اســتیضاح های که 
در مجلس دهم تدوین شــده را اعلام کرد که برای وزارت کشــور 
6 بار اســتیضاح انجام شده است. علی اصغر یوسف نژاد عضو هیئت 
رئیسه مجلس در حاشیه جلسه علنی امروز پارلمان با حضور در جمع 
خبرنگاران با بیان اینکه طی دور دهم مجلس 38 اســتیضاح انجام 
شده است، گفت: اکنون هم استیضاح وزرای نفت، کشور و آموزش و 
پرورش در مجلس مطرح است. وی با اشاره به تعداد هر استیضاح در 
وزارتخانه های مختلف اظهار داشت: وزارت آموزش و پرورش 4 بار، 
اقتصاد و دارایی 3 بار، نیرو 4 بار، وزارت راه و شهرسازی 3 بار، وزارت 
علوم و تحقیقات 3 بار، وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 4 بار، وزارت 
کشــور 6 بار، وزارت جهاد کشاورزی 4 بار، وزارت نفت 2 بار، وزارت 
صنعت 2 بار، وزارت ورزش و جوانان 2 بار و وزارت امور خارجه یک 

بار استیضاح انجام شده است.
 

بهروز نعمتی : محال است نماینده ای با پول وارد مجلس شود
بهروز نعمتی با اشاره به حمایت باند های وابسته به پول های کثیف از 
نمایندگان برای حضور در مجلس، توضیح داد: عادت بدی در کشور 
باب شــده است؛ بحث های بگم بگم ها و... یک زمانی آقای رحمانی 
فضلی بحث پول های کثیف را مطرح کرد. من همان موقع در صحن 
مجلس تذکر دادم که اگر این پول ها وارد مجلس شــده بیایید و به 
مردم بگویید. نظام با کســی تعارف ندارد و این پول ها متعلق به هر 
کسی که هست بیایند و بگویند؛ بنابراین بحث بیشتر تخریبی است. 
در ثانی، چرا این موضوعات بیشتر در زمان انتخابات مطرح می شود؟ 
مشخص اســت جناحی از این موضوع سود می برد که آن را مطرح 
می کند. این عضو هیات رئیســه مجلس در پایان گفت: چندین سال 
اســت که من کاندیدا شدم و محال ممکن است کاندیدایی بتواند با 
پول به مجلس راه یابد. مگر می شــود اعتقاد و عقیده مردم را با پول 

خرید؟ حتماً نمی شود.
 

جزئیات جدید از پرونده »پسر آخوندی«
پرونده محمدمهدی آخوندی پسر عباس آخوندی وزیر سابق مسکن 
و شهرسازی به شعبه هشتم دادگاه کیفری یک استان تهران ارسال 
شد. ســوم آذر ماه امسال بود که رسانه ها از بازداشت »محمدمهدی 
آخوندی« فرزند عباس آخوندی وزیر سابق مسکن و شهرسازی خبر 
دادند؛ خبری که 9 روز بعد غلامحســین اســماعیلی سخنگوی قوه 
قضائیه آن را تأیید کرد و علت این بازداشــت را مسائل و موضوعات 
مالی اعلام کرد. اسماعیلی در نشست خبری روز 12 آذر خود گفت: 
»این فرد تنها نیست و چهار نفر دیگر مرتبط با این پرونده در بازداشت 
هســتند و کار رسیدگی به این پرونده در دادسرا در حال انجام است. 
»بر اســاس این اعلام، مهدی آخوندی با صدور قرار بازداشت موقت 
از سوی شعبه بازپرســی به قرار صادره اعتراض کرده و پرونده وی 
به شــعبه هشتم دادگاه کیفری یک برای تصمیم گیری در خصوص 
اعتراض متهم به قرار بازداشــت، ارســال شده است. بر اساس آنچه 
تا کنون در تحقیقات مشخص شده، فرزند آخوندی در یک فقره فقط 
از محل واگذاری پروژه پردیسان قم، 500 میلیارد تومان منتفع شده 
اســت. همچنین این فرد بر اساس روابطی که داشته، از یک نهاد و 
سازمان، ساختمانی به ارزش 4 میلیارد تومان در یکی از مناطق شمال 

شهر تهران را 380 میلیون تومان خریداری کرده است.
 

جزئیات جدید از پرونده »پسر آخوندی« / بهروز نعمتی : محال است نماینده ای با پول وارد مجلس شود! / رکوردی که 
رحمانی فضلی در مجلس زد! / هشدار مشاور روحانی به صداوسیما / روایت علی مطهری از جدیدترین نامه اش به رهبری 

منبع: تابناک


